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PO NflJNOVEJŠI TEHNOLOGI)! PROIZVfl]flMO

O BATERIJE BREZ VZDRŽEVANJA 
ZA ZAGON AVTOMOBILOV

O BATERIJE SEKUNDARNEGA TIPA 
ZA HOBI PROGRAM

# TRAKCUSKE BATERIJE Pg, NAMENJENE 
KOT VIR ENERGIJE ZA POGON 
VILIČARJEV
IN DRUGIH DELOVNIH STROJEV

O STACIONARNE BATERIJE - STABILNE IN 
PRENOSNE KOT REZERVNI VIR NAPAJANJA

PRAVKAR VODIMO AKTIVNOSTI ZA PRIDOBITEV 
ISO STANDARDA 9001.

NAŠE GESLO JE “VGRADI IN POZABr Jovama .Akumulatorskih ^oteri| 
MEŽICA

mepzomA
OSlC&A trgovcev in 
gostincev iz našega 

skladišča v Slovenj 
Gradcu:

MALOPftOVAJft
OSKRBA iz naše ponudbe v 

lastnih poslovalnicah:

prehrambeni
izdelki
čistila, pralni
praški,
galanterija
alkoholne in
brezalkoholne
pijače

TRGOVINA NA VELIKO IN MALO p.O.
Meža 17, 62370 Dravograd

Telefon: (0602) 83-641 >
Skladišče v Slovenj Gradcu 

Kidričeva 8
Tel.: (0602) 42-551, fax: 42-214

VSEM POSLOVNIM 
PARTNERJEM IN 

STRANKAM 
ŽELIMO USPEŠNO 

1995

samopostrežni trgovini, 
diskont in bife v 

Dravogradu
> samopostrežna

trgovina v
Slovenj Gradcu

> samopostrežna
trgovina v

rfi tv» •Topolšici

TRADICIJA JE NASA GARANCIJA
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- Veš kaj. Liska, kar midva se zmeniva! To ti jaz naredim zastonj,
pa še lepo ti bo!

Zgledi vlečejo, mar ne?
Moderno je razpravljati o triletnem porodniškem dopustu. Ob tem pozabljamo na resnejše teme, kot so nera
cionalna izraba proračunskih sredstev, ukinjanje delovnih mest in pomanjkanje stanovanj. Važna je dolžina, 
kvaliteta se zdi postranska stvar!
Ob porodniškem dopustu si brusijo kremplje strankarski navdušenci in si nabirajo volilne glasove. Sejejo 
lepe besede, za žetev se še ne ve.
Vlada je odklonila predlog zakonske rešitve zaradi pomanjkanja denarja. Kandidatke za nosečnost brez služb 
in stanovanj tudi odklanjajo ta predlog. Redke zaposlene se tresejo za službe neglede na usodo naroda.
Kdo naj torej poskrbi za rojstva, da Slovenci ne torno izumrli?
Ponujam idejo! V obliki besede, ki naj bi se udejanila, torej "meso postala".
Pošljimo v Rim k svetemu očetu delegacijo iz vrst parlamentarcev s prošnjo za ukinitev celibata. Vsaj v 
Sloveniji.
Delegacijo naj sestavljajo maratonec v govorjenju, trubadur iz opozicije in kratkokrila čedna poslanka. Če 
bodo nastopili enotno in vztrajno, jim to uspelo prepričati božjega namestnika.
Ko bodo v vsakem slovenskem farovžu poskrteli za številno in srečno družino, se bodo tudi drugi farani 
zgledovali po njih. Vrnili se bodo srečni stari časi, ki z vračanjem gozdov in gradov dobivajo državno materi
alno stimulacijo.
Dokler ta predlog ne to osvojen, naj kandidati gladovno stavkajo in se vnaprej solidarizirajo z nedolžnimi, ki 
bi jih po srednjeveških metodah poslali v modemi podjemiški svet.
Če vam ideja ni všeč, nič hudega. V demokratični "valilnici idej" po Sloveniji to konkurenca dvignila kvaliteto 
predlogov.
Javna razprava se šele pričenja. Pridružite se !□ Zaskrbljena

• Nekateri šele ob zadnji uri čutijo prve očitke vesti.
• Pred vsakim vetrom se najde zavetrje.
• Kdor krade kruh, se hrani s pogačo.
• Z dobrim odvetnikom so kazni manjše.
• Potrošnik je kot krompir - vsi ga lupijo.
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PREPIH Koroški časopis.
Izdaja ČZP Voranc d.o.o.
Ravne ra Koroškem 
Glavni in odgovorni urednik 
Vojko Močnik.
Računalniški prelom:
Grafični studio Ivko, Ravne.
Tisk: liskama ODTIS Ravne.
Naslov uredništva:
Ravne ra Koroškem, Prežihova 24, 
tel.: 0602/22-999, fax: 22-904.
Na osnovi mnenja Republiškega 
sekretariata za informiranje, št. 
23/105-92, šteje časopis med 
proizvode iz 13- točke tarifne št. 3, za 
katere se plačuje davek od prometa 
proizvodov po stopnji 5%. 
Nenaročenih tekstov in fotografij ne 
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V ospredju

KOROŠKA JE PO NOVI VETERINARSKI ZAKONODAJI OSTALA BREZ LASTNEGA JAVNEGA 
ZAVODA

siromašenje
KOROŠKE REGIJE

one« lanskega leta 
(Uradni list, št. 82, 
30.12.1994) je bil 
sprejet Zakon o veteri

narstvu, ki Koroški kot regiji 
ni priznal enakopravnega 
statusa. Koroško in njen ve
terinarski zavod v Dravo
gradu je zakonodajalec 
priključil mariborskemu 
zavodu, kljub amandmajem 
koroških poslancev ter doka
zovanju koroških veterinar
jev, da Koroška pri orga
niziranju javne veterinarske 
služe potrebuje določeno 
samostojnost. Koroški veteri
narji (pa tudi inšpekcijske 
službe ter bivši izvršni sveti) 
so večkrat javno izrazili 
bojazen, da bi izločitev 
Koroške iz mreže javne vet
erinarske službe pomenila 
siromašenje te dejavnosti.

Korošci so svoje argumente 
poslali tudi na Republiško ve
terinarsko upravo, za razliko od 
uspešne aktivnosti pri sodišču v 
Slovenj Gradcu pa boj za javni 
veterinarski zavod ni obrodil 
sadov. Koroška sedaj sodi v 
javni veterinarski zavod 
Varibor.

V veliki meri pa so za takšno 
stanje krivi tudi veterinarji sami 
oziroma bivše vodstvo, kajti v

preteklosti niso pripravili pogo
jev, da bi Koroška lahko imela 
samostojen javni veterinarski 
zavod. Edvard Potočnik, doktor 
veterinarske medicine, ki je bil 
nazadnje zelo kratko časa v.d. 
direktorja Koroškega veteri
narskega zavoda, te dediščine 
preteklosti v letu dni ni mogel

spremeniti, o vzrokih za takšno 
neomajnost zakondajalca pa je 
dejal:

"O vzrokih za takšen predlog 
zakonodajalca je potrebno 
poseči nekoliko v preteklost. 
Leta 1980 so se prejšnje veteri
narske postaje združile v 
Veterinarski zavod Koroške. 
Leta 1988, ko je potekala veri
fikacija veterinarskih javnih 
zavodov, pa naš zavod ni izpol

njeval zahtevanih pogojev, kot 
so lastni laboratorij in ustrezen 
kader, takratni samoupravni 
akti niso bili v skladu z doku
mentacijo. V teh letih je zavod 
normalno delal, ni pa si prido
bil verifikakcije. Sedaj pa je 
stanje takšno, da so izpolnjeni 
skorajda vsi pogoji, tako za ve

rifikacijo kakor nidi za samosto
jni zavod. Doktorji veterinarske 
medicine bodo v kratkem pri
dobili ustrezno specializacijo, v 
Radljah ob Dravi je bila zgraje
na zbiralnica za manjše živalske 
odpadke, dobili bomo avtomo
bil za večje živalske odpadke, 
laboratorijske usluge pa bi 
lahko koristili v Celju oziroma v 
Mariboni. Vendar je zakonoda
jalec vztrajal pri svojih argumet- 
nih in ni uslišal želja Korošcev," 
pravi Edvard Potočnik.

Korošci so Ljubljano nidi v tem 
primeru opozarjali na poseb
nost te pokrajine, ki je 
zaokrožena regionalna in poli
tična enota, znotraj katere je 
doslej veterinarska služba 
strokovno in samostojno 
opravljala svoje delo. Ker niso 
imeli verifikacije, je sicer bilo 
določeno nekakšno mentorstvo 
mariborskega veterinarskega 
zavoda, ki pa v praksi ni nikoli 
zaživelo. Mentorstvo je bilo le 
na papirju. Koroški veterinarji 
pa so prepričani, da vodenje 
javne veterinarske službe iz 
Maribora ne bo tako učinkovito 
kot bi bilo v primeru, če bi 
Koroška imela svoj zavod. 
Ustrezno organizirana veteri
narska služba je na Koroškem 
še toliko bolj pomembna, saj je 
živinoreja ena od najbolj 
pomembnih panog kmetijstva v 
regiji. Na drugi strani pa je bila 
koroška veterinarska služba 
doslej razmeroma dobro orga
nizirana in je dobro delovala. 
Skrbela je za živino na 3152 
kmetijskih gospodarstvih, to je 
za več kot 21 tisoč govedi, za 
skorajda 18 tisoč prašičev, v 
regiji pa je po nekaterih ocenah 
več kot 1,6 mijonov kosov 
pemtnine.
Bivši Koroški veterinarski 
zavod, ki je imel sedež v 
Dravogradu, je pokrival vse štiri 
koroške občine, enote pa so 
bile po vsej Koroški. Za 
Mežiško dolino je bil sedež na 
Prevaljah, za ostale občine pa v 
Dravogradu, Radljah ob Dravi 
in Slovenj Gradcu. Zaposlenih 
je bilo petnajst doktorjev veteri
narske medicine, dva veteri
narska tehnika in dva adminis
tratorja.
Po novi zakonodaji, ki

Živinoreja je pomembna kmetijska panoga v regiji
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Komentar
omogoča opravljenje zasebe 
veterinarske dejavnosti, bo 
večina koroških veterinarjev šla 
na svoje. Po zadnjih podatkih 
naj bi se v Mislinjski dolini pri
vatiziralo pet veterinarje, v 
Dravogradu trije, v Radljah ob 
Dravi prav tako trije doktorji in 
en veterinarski tehnik, v 
Mežiški dolini pa pet doktorjev. 
Vse kaže, da bodo-viški le v 
administraciji, to je dve delavki, 
ki sta doslej opravljali 
računovodska in administrativ
na dela. Koroški veterinarji na 
osnovi svojih izkušnenj zago
varjajo in predlagajo, da bi-v 
javni veterinarski službi na 
Koroškem delali štirje doktorji 
veterinarkse medicine in en 
higienik, medtem ko je iz 
območnega zavoda v Maribom 
slišati predloge, da bi na 
Koroškem javna veterinarska 
služba zaposlovala le dva ve: 
terinarja. Takšno krčenje pa je 
že prva vidna posledica dejstva, 
da Koroška ni enakopraven del 
slovenske javne veterinarske 
mreže.
In za konec: kakšna je pris-tojnost 
zasebnih veterinarjev, kakšna je

razmejitev med državnimi in 
zasebnimi veterinarji in, kar je 
najpomemb-njejše, ali bo nova 
organiziranost prinesla napredek 
v veterinarski službi. Na zadnje 
vprašanje bo odgovoril čas, sicer 
pa zakon predvideva, da bo 
zasebno veterinarsko dejavnsot 
odpravljalo več kot 70 odstotkov 
slovenskih veterinarjev (pred
vidoma 605 veterinarjev, v 
območnih javnih ve-terinarksih 
zavodih pa bo zaposlenih 230 
veterinarjev). Zasebni veterinarji 
bodo opravljali predvsem veteri
narsko službo na primarni ravni 
(spremljanje zdravstvega stanja 
živali, preprečevnaje, odkrivanje, 
zdravljenje in zatiranje kužnih in 
parazitskih bolezni, veterinarska 
pomoč, zdrav-stveni pregledi 
živali, terensko delo itd., itd.). 
Zasebna veterinarska dejavnost je 
lahko raznolika, saj zakon 
dopušča, da veterinarji ustanovijo 
zasebno veterinarsko ambulanto, 
veterinarsko bolnišnico, veteri
narsko lekarniško postajo, veteri
narsko kliniko in podobno. 
Veterinarsko službo na sekun
darni in terciarni ravni pa si je 
obdržala država oziroma 
Veterinarski zavod in Veterinarski 
inštitut. □ (mp)

pračoVSKO POPJtTJtfc 

SLO VINJ GRADIČ

TRGOVSKO PODJETJE ŽILA SLOVENJ GRADEC
Šolska ulica 2, Tel.:. (0602) 41-127, fax: 43-756

trgovsko podjetji:
ŽILA Slovenj Gradec

je v poslovalnici ŠPORT v Meškovi ulici v Slovenj Gradcu 

pripravila veliko posezonsko razprodajo zimske športne 

konfekcije in smuči.

Pohitite, saj zima še traja, od 20 do 40% nižje cene pa 

veljajo samo do razprodaje.

Člane vseh konjeniških klubov obveščajo, da jim 

še vedno pri gotovinskem nakupu odobrijo 10% popust

ŽILA DAM SS ZA VAŠ 
BOLJŠI JUTRI.

POD
PRSTE JIM 
GLEJMO!

Piše: Edi Prošt

V bivših koroških občinah je bilo v zadnjih štirih letih zgra
jeno tako malo novih stanovanj, da mlade družine, tudi če 
bodo starši lahko doma tri leta po porodu, ne bodo imele 
novih Slovencev, ker jih pač ne bodo imele kje imeti. Da 
ne govorimo o drugih vsakdanjih stiskah, ko je "dobiti 
stanovanje" lahko celo vprašanje življenja in smrti. 
Stanovanj, takih neprofitnih, ki so edino dosegljiva večini, 
enostavno ni.

Skoraj perverzno je zato, da so si skoraj vsi, ki so sodelovali 
na lanskih volitvah, dali v program tudi reševanje stanovanj
skih stisk. Ne zato, ker morda to ne bi bilo potrebno, 
reševanje stisk namreč, temveč zato, ker je večina teh ljudi 
tudi do sedaj živela v teh istih krajih, med temi istimi ljud
mi, večina je strankarsko opredeljena, torej so le imeli 
"nekaj zraven" tudi do sedaj.

Perverzno je tudi zato, ker je nekaj denarja vendarle bilo, 
pa so bile energije usmerjene vse drugam. Čast izjemam. 
Posebej ravenski primer je v nebo vpijoč, saj je mogoče 
ugotoviti, da so odborniki stanovanjskega sklada poskrbeli 
praktično le zase in za "svoje, riti" (kar poglejte sezname tis
tih, ki so dobili posojila), stanovanja niso zgradili nobene
ga, izvršni svet občine jih je nategnil, da so denar posodili 
Komunali, ki zdaj javno razglaša, da ga ne bo vrnila, še več 
pa so ga skorajda na lepe oči dali v Stavbenik, resda za 
stanovanja, ki pa jih nikoli ni zgradil.

Zato je treba vsem, ki so na oblasti, gledati pod prste. 
Lepljivi so, in samo strah pred javnim razkrinkavanjem je 
zdravilo pred skušnjavami. Pa še ta je ob (ne)učinkovitostih 
naše sodne veje oblasti neučinkovit. Kar spomnimo se 
odtekanja denarcev iz občinskih proračunov.

Pa vendar je v demokraciji samo tako mogoč popravni izpit 
na naslednjih volitvah. Še tako vztrajno zatrjevanje nekate
rih, da so "čisti", ni pomagalo in čas bo zdaj laže pokazal, 
da so ljudje na volitvah imeli prav. Čas bo pokazal za nazaj, 
da se nismo opekli za naprej, spet velja pravilo - za vsak 
tolar jim glejmo pod prste! □

03/95 - 5PREPIH



Aktualno
s—v eveda se tudi ta juha ni 

pojedla tako vroča, kot se je 
1 tisti večer, na prvi seji nove- 

1 ga občinskega sveta, skuha
la. Župan Večko je umaknil 
zadržanje sklepov, že na drugi seji 
so se politične strasti pomirile, 
povsem konkretni problemi, ki 
čakajo župana in občinski svet, pa 
bodo očitno primorali oboje, da 
bodo normalno sodelovali.

STRASTI SE 
OHLAJAJO

Nova občina Ravne Prevalje je po številu prebivalcev na Koroškem največja. Župan 
Maks Večko je sicer nov toda z izkušnjami predsednika občinske skupščine. Že na 
prvi seji občinskega sveta se je "proslavil" z vetom na njegove odločitve, še bolj pa 
je šla v nos koaliciji, ki je dobesedno povozila njegovo stranko ZLSD, izjava, da se 
vračajo cekajevski časi.

Kamen, na katerem se vsi spotikajo, 
so pristojnosti. Z njimi je povezana 
doza oblasti in moči, razdeljena 
med župana in občinski svet, se 
pravi to, zaradi česar so vsi skupaj 
sploh kandidirali na volitvah. Maks 
Večko pravi: "Trdim, da pristojnosti 
niso jasno razmejene in to povzroča 
slabo voljo na obeh straneh. Ne 
rečem, da ni dovolj pristojnosti 
ravno na strani župana, najprej 
pravim, da ni jasna razmejitev." O 
svojem prvem nastopu na svetu pa naslednje: 
"Bipolarnost v občinskem svetu je taka, da 
imamo na eni strani velik pol in na drugi strani 
malega. Moj očitek, za katerega krivdo vidim 
ravno v nejasni razmejitvi pristojnosti, leti na 
različna, tudi napačna tolmačenja, ki prihajajo 
iz Ljubljane. Ta so bila pri nas sprejeta z 
odprtimi rokami in nekateri so si kar prisvajali 
oblast preko mere. Po mojem mnenju!"

Medtem, ko je slovenjgraški župan predstavil 
svoj program že na prvi seji, ravenski župan 
Maks Večko še ni predstavil svojega. Ko smo 
ga zanj povprašali pred tednom, je dejal: 
"Program bom predstavil na občinskem svetu, 
ne bi ga zdaj. Ko bo primeren čas, ga bom 
predstavil svetu. Sicer pa delam po njem že 
zdaj."
Ker pa so na prejšnji seji sveta vendarle 
razpravljali o osnutkih obveznosti nove 
občine, je ravenskoprevaljski župan to pojas
nil s trditvijo, da je na to treba misliti ob 
proračunu. Tisto, kar je njegov osebni pro
gram, pa se po vsej verjetnosti ne bo finan
ciralo iz občinskega proračuna, zanj bo upora
bil druge metode. Seveda gre za program, ki 
ga je Maks Večko predstavljal pred volitvami. 
Izvzel je tri , po njegovem glavne probleme: 
"Rešitev problema starostnikov je izjemno 
velik problem, zaradi katerega mora po nekaj 
mesecev čakati po 70 ljudi na sprejem v dom. 
Druga stvar je problematika mladih družin z 
vidika reševanja stanovanjskih problemov, saj 
v zadnjih letih na Ravnah in Prevaljah novih 
stanovanj ni bilo zgrajenih. Moram reči, da 
smo se ravnokar dogovorili z ustreznimi insti
tucijami o začetku izgradnje 15 stanovanj, še 
letos.
Tretja postavka v mojem programu je problem 
zdravstva. Že nekaj časa se dogovarjam z 
direktorjem Zdravstvenega doma o zoboz
dravstveni službi, ki je v naši občini vedno bolj 
na kantu. Pravo katastrofo na tem področju 
čutim tudi na lastni koži, ker ne morem do 
zobozdravnika.

Ravenskoprevaljski župan meni, da v ničemer 
ne zaostajajo pri konstituiranju občine za 
slovenjgraško. Oboji so pred istimi vprašanji 
delitev pristojnosti med državo in občinami in

Maksimiljan Večko

tega ne vedo niti v Ljubljani. Sicer pa je Večko 
v svojih predvolilnih nastopih govoril, da bo 
na občiaski upravi zaposlenih 18 ljudi, njegov 
konkurent dr. Tasič o 14. In zdaj: "Ko smo pre
vzeli posel, so bili pritiski z republike takšni, 
da je kazalo, da je imel prav Tasič. Zdaj se je 
zadeva obrnila in vse kaže, da bomo imeli 
zaposlenih 20 delavcev.
" In kaj tx) ravenska občina delala za državo? 
"Od države bomo prevzeli vse možnosti za 
opravljanje del, ki jih bomo imeli."

Maks Večko je dejal, da ne bo profesionalen 
župan: "Verjetno bom v celoti volonter, po 
sedaj sprejetih sklepih delam popolnoma 
brezplačno."
Županov urad sicer dela s polno paro, komaj
da se lahko prebijete na njegov urnik.

Navadno od 11.ure naprej, kadar ni na 
službenih poteh. V železarni je namreč še 
vedno zaposlen s polnim delovnim časom.

OBČINA RAVNE 
PREVALJE JE ENA

Predsednik občinskega sveta je Marjan 
Breložnflc Politični tekmec župana, kandidat, 
ki ga je podprla koalicija strank slovenske 
pomladi, ki se ji je pridružila tudi LDS.
Zaplet na prvi seji občinskega sveta komentira 
takole: "Osebno tega nisem vzel kot nespo
razum. Izkušnje mi pravijo, da na prvi seji 
stranke merijo moči, nejasnosti okoli kompe
tenc pa so pripeljale do veta, ki ga je dal 
župan. To je bilo medijsko oglaševano, vendar 
smo se potem le nekako zmenili. Že druga 
seja sveta je pokazala, da so se razmere ure
dile, in da lahko začnemo delati v dobro 
občanov. Je pač tako, ker smo se konstituirali 
na novo, župan tudi je bil že nekaj časa izven 
politike. Res pa je tudi, da od nikoder ni nekih 
jasnih navodil."

Berložnik meni, da občinski svet že začenja 
svoje delo tam, kjer bi moralo biti težišče nje
govega dela. Na povsem konkretnih prob
lemih občine, tudi o programu je bilo nekaj 
besed, vendar "župan doslej ni predstavil še 
nobenega programa, verjetno zato, ker je pač 
svet sestavljen tako, kot je. Kot rezultat nekega 
časa, nekih volitev, nekih dogovarjanj - pred
volilnih in povolilnih. Razmerja v svetu so zdaj 
znana in menim, da bo župan na slednjo, 
tretjo sejo sveta, moral priti z nekim pro
gramom. Mi mu lahko pomagamo program 
dograditi. Naš namen ni v nobenem primeru 
blokiranje župana."
Berložnik tudi pravi, da se to že kaže tudi v 
konkretnih razpravah v svetu, da pa je seveda 
res, da je stranka, iz katere izhaja župan, v 
manjšini. In da to še ne pomeni, da Večko ni 
župan vseh.
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Odločitev Maksa Večka, da bo opravljal 
županstvo nepoklicno, je zanimiva tudi v 
primerjavi z občinami, ki so manjše. Kaj o tem 
meni Marjan Berložnik: "Zakon pravi, da je to 
njegova osebna odločitev, ki jo moramo 
spoštovati, vendar lahko od njega zahtevamo, 
da se primerno organizira in ima v primem, da 
dela neprofesionalno, ustrezno osebo v 
tajniku. Temu potem lahko poveri naloge, ki 
bi jih moral sicer opraviti sam. Izvršna oblast je 
v rokah občinske uprave, to je v njegovi pris
tojnosti in se jaz v to osebno ne bi vtikal. 
Vidim pa problem v občinskem tajniku, ki 
mora biti ustrezna osebnost. Dovolj široka in z 
dovolj poznavanja problematike."

Sicer pa predsednik sveta občine Ravne 
Prevalje Marjan Berložnik meni, da bo prvi 
pravi kontakt novih občin v Mežiški dolini 
razprava o zaključnem računu bivša skupne 
občine. Upa, da to ne bo konflikt.
Marjan Berložnik je bil zagovornik samostojne 
občine Prevalje. Že letos se zna zgoditi, da 
bodo dileme pred referendumom znova oživ
ljene ob delitvah proračunskega denarja in 
povprašali smo ga za njegovo stališče do pred
loga UO NK Korotan Suvel, da občina prispe-

Aktualno

Marjan Berložnik

va k izgradnji Športno poslovnega centra 
komunalno urejeno zemljišče. Gre za nekaj 
deset milijonov vreden prispevek, ki bi seveda 
znatno posegel v proračun. Berložnik pravi:

"Kolikor vem, nisem pa sodeloval pri pripravi, 
naj bi zadeva stala 32 milijonov. Bi pa kot 
Prevaljčan rekel, da je treba vsako stvar, če 
pride denar od drugod, podpreti. Če že občina 
sama ne zna denarja dobiti od drugod, naj bi 
tudi občina nekaj prispevala. Ne vem, ali v 
tem trenutku ta denar lahko prispeva. 
Vsekakor pa je treba projekt podpreti v okvim 
možnosti. Če se ne da v enem letu, se da 
raztegniti na tri leta. Da se pa! Če bomo že pri 
takih zneskih... V bistvu gre za vprašanje 
Prevalje - Ravne. To je prisotno. In s tega vidi
ka bi morali ravnati pametno. Da se ne bi 
sporekli na tem malem problemu, ki zna nas
tati.
Če je zakon predvidel, da je občina skupna, 
potem delajmo skupaj. Drugi dan, ko je zakon 
prišel, sem Ciglerja vprašal, kaj pa so za mest
no občino naredili. Ker so bili dolžni, ker so jo 
propagirali takrat, ko smo ljudi "farbali", kaj 
bomo vse dosegli. Pa niso nič in potem so 
spet spali naprej. In zdaj, ko smo skupaj, ko bi 
morali delati skupaj, se zna ob takih stvareh, 
kot je Športno poslovni objekt na Prevaljah, 
zgoditi, da bomo razdeljeni na Prevaljčane in 
Ravenčane oziroma na dve občini v eni..." □

-ep

BERITE PREPIH, AKTUALNOSTI, RAZVEDRILA, ČRNA KRONIKA,MALI OGLASI, DRUŽABNA KRONIKA

PA - GAT, d.o.o. Slovenj Gradec 
41-276, 41-055

PRIREia MUKO PUfTOUHNIE
v SOBOTO, 25. februarja 1995 

od 20. ure dalje.

NAJBOLJŠE MASKE BODO NAGRAJENE:

1. nagrada: 500 DEM
2. nagrada: 300 DEM
3. nagrada: 100 DEM

VABLJENI - VSTOPNINE NI
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Dobroclo/li y 
tfgoyincih / 

kruhom 
KOROŠKIH 

PGKARfl
Dodictje

kor Skff (storne
DRAVOGRAD, p.o.

Koroška c. 2 / 62370 Dravograd 
-lefon: (0602) 83-045 / fax: (0602) 84-637
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Vsak dan 
ima svojo 
ceno

% %

OE RAVNE
tel.: 22 461, ga. Erika Kiselak

Izpostava Slovenj Gradec:
45 191, ga. Alenka Pešl

izpostava Radlje:
71 120, ga. Ivanka Rac

Izpostava Velenje:
063 853 299, g. Ivan Ojstršek

Smo v času trga vrednostnih papirjev in delniških družb. Za vse te 
stvari si vzamemo čas in o njih razmišljamo. Zakaj ne bi razmislili 
še o kakšni drugačni naložbi, ki nam bo v določenem trenutku 
pomenila mogoče prav toliko, če ne še več? Taka naložba, 
primerljiva z vsakim dobro naloženim vrednostnim papirjem, je 
gotovo dodatno prostovoljno zdravstveno zavarovanje, imeno
vano DNEVNA ODŠKODNINA.

Zavarovanje DNEVNA ODŠKODNINA 
zavaruje:
. izgubo dela plače v času prejemanja nadomestila iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja,. in povrnitev stroškov bivanja 
enega od svojcev

, zavarovanega s tem zavarovanjem, v času bivanja pri otroku, ki 
je bil na podlagi pravic in obveznega zdravstvenega zavarovan 
ja poslan na zdravljenje v bolnišnico ah zdravilišče.

Zavarovalnina se izplača v obliki dnevne odškodnine za vsak dan 
bivanja v bolnišnici, v zdravilišču oz. za vsak dan zadržanosti z 
dela. Če je bilo zavarovanje sklenjeno s karenčno dobo, se 
zavarovalnina izplača za vsak dan od izteka karenčne dobe dalje. 
Od tega je odvisna tudi višina dnevne odškodnine.
Dnevna odškodnina se lahko izplača največ za dobo 90 dni v 
enem zavarovalnem letu.

Zavarovalna doba (najkrajše časovno obdobje trajanja zavarovan
ja) je tri leta, čakalna doba (časovno obdobje, v katerem 
zavarovanec še ne more uveljavljati pravic iz zavarovalne 
pogodbe) pa mesec dni.

Pogoj za sklenitev tega zavarovanja je z Zavodom že sklenjeno 
prostovoljno zdravstveno
zavarovanje za doplačilo razlike do polne vrednosti storitev iz 
obveznega zavarovanja. Zavarovanje lahko sklenete s karenco (to 
je število dni, ko zavarovanec še nima pravice do 
zavarovalnine) ali brez nje. Ne morete pa ga skleniti in uveljavljati 
za bolezni (tudi kronične) in poškodbe ter posledice poškodb, ki 
so nastopile pred sklenitvijo zavarovanja.

Od 1.1.1995 se lahko odločite za eno od naslednjih premij in pri
padajočo dnevno odškodnino:
Dnevna Odškodnina letna premija

Odni
karenca

3 dni 7 dni
800 7,920.00 5,520.00 4,560.00
1000 9,720.00 6,840.00 5,580.00
1200 11,880.00 8,100.00 6,600.00
1500 16,320.00 10,080.00 8,340.00
2000 24,480.00 19,440.00 16,080.00

Zavod si pridržuje pravico do spremembe letnih zavarovalnih pre
mij v skladu s Splošnimi pogoji za dodatna zavarovanja SPD-94.
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Anketa

V zadnjih dveh letih dravograjska občinska skupščina ni delovala tako kot bi morala in so bile seje kronično 
nesklepčne. Po uveljavitvi nove lokalne samouprave in izvolitvi novega občinskega sveta raste zaupanje in občani 
Dravograda veliko pričakujejo. Težav okrog delitve premoženja v tej občini ne bo, saj je ostala v enakih mejah in 
vodstvo občine se že lahko loti dela. Kaj mislijo o novi občini Dravograd in kaj od nje pričakujejo, smo povprašali 
naključno izbrane anketirance.

Miran Perovnik, strugar, 
Libeliška gora: “Zaenkrat še ni 
čutiti sprememb. Vse je še po 
starem, kot je bilo v prejšnji 
občini Dravograd. Vsekakor pa 
mislim, da bo naša nova občina 
lahko začela hitro delati, ker se 
ne bo ukvarjala z delitvijo

Joža Vrhovnik, kmetica, 
Selovec: “Ne bi rada kritizirala 
funkcionarjev nekdanje 
občinske skupščine v 
Dravogradu. Lahko pa rečem, 
da za odmaknjene kraje ni bilo 
veliko storjeno. V novo občino, 
župana in svetnike zaupam. 
Mislim, da bodo več naredili,

občina na začetku svoje poti. 
Želim, da bi vsi, od župana in 
svetnikov, dobro delali v korist 
vseh občanov, ki smo jih volili. 
Vsak začetek je težak in tudi 
začetno delo občine bo težko. 
Se bomo pač morali navaditi, 
zato si želim, da bi delo obrodi
lo bogate sadove.”

sem nad prejšnjo občino 
Dravograd. Da so bili velikokrat 
nesklepčni, o tem sploh ne govo
rim. Boli me le to, da so pozab
ljali na nas, na tiste, ki smo živeli 
v težko dostopnih krajih. V 
zimskem času smo mnogokrat 
morali sami plužiti ceste, če smo 
hoteli priti v dolino. V novi

Miran Perovnik Joža Vrhovnik Zoflui Bari Jože Kapelari

premoženja, vso premoženje bo 
ostalo v občini. Osebno zaupam 
novo izvoljenim, ki bodo odslej 
delali v občini.

kot je bilo narejenega doslej. 
Dobrin v občini moramo biti vsi 
občani enako deležni, saj vsi 
plačujemo davke.”

Maks Šavc, upokojenec, Robin 
dvor: “Imam zaupanje v novo 
občino in v župana. Prejšnja 
občinska skupščina je zelo 
slabo delala. Samo poglejte, 
kolikokrat, če ne kar dve leti, je 
bila nesklepčna. Taka občinska 
skupščina ni mogla delati v prid 
občanov. V občini je vladalo 
pravo mrtvilo in skrajni čas je, 
da smo prišli do nove lokalne 
samouprave.”

Zofka Bart, upokojenka, Vič pri 
Dravogradu: “Vem, da je nova

Jože Kapelail, delavec, Črneče: 
“Dela nove občine še ni čutiti, 
pa vendar bi rad ob tej 
priložnosti nekaj rekel. Sem 
predsednik hišnega sveta v 
“Kloštru”, kjer stanujem. Stavba, 
za katero se še ne ve, čigava last 
je, propada. Prejšnja občinska 
skupščina nam je obljubljala, da 
jo bo adaptirala. Pa je žal ostalo 
le pri obljubah. Zdaj pričaku
jem, da bo nova občina imela 
več posluha.”

Marina Kašnik, ekonomski 
tehnik, Tolsti Vrh: “Razočarana

Marina Kašnik

občini, ki ji zaupam, do tega ne 
sme več priti.”□

Tekst in foto: F.Jurač
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Po Koroški
RIBNIČANI NA ODPRAVO ZMOTE DRŽAVNEGA ZBORA NE BODO ČAKALI ŠE TRI LETA IN POL

RIBNICA NA POHORJU ZE 
LETOS SAMOSTOJNA OBČINA?

V Ribnici na Pohorju so se krajani sredi lanskega leta na referendumu z večino odločili za samostojno občino, ven
dar jih je državni zbor uvrstil v skupno občino Podvelka-Ribnica. Večina prebivalcev Ribnice na Pohorju je bila 
mnenja, da je to nasilje nad voljo ljudi, zato so v veliki meri tudi bojkotirali decembrske volitve za župane in 
občinske svete, na drugi strani pa so kaj kmalu imenovali 15-članski odbor, ki vodi aktivnosti za samosotjno 
občino Ribnica na Pohorju. Pripravili so tudi potrebno gradivo, ki ga bodo poslali v parlament, še prej pa bodo o 
tem spregovorili v občinskem svetu občine Ribnica-Podvelka.

na 15 tisoč hektarih površin, na Pohorju bomo naredili vse, 
samo občina Podvelka - da bomo dobili svojo občino 
Ribnica pa na 17 tisoč hektar- pred iztekom treh leti in pol,

Ali bo vaški boben moral za Ribnico na Pohorju oznaniti nov referendum ali pa 
bo Državni zbor Republike Slovenije popravil zmoto in Ribničanom dal svojo

občino ?

Odbor za samostojno občino 
Ribnica na Pohorju namreč 
meni, da bi bilo dobro, če bi 
župan občine Podvelka- 
Ribnica podprl prizadevanja 
Ribničanov, kar jim je na 
nedavnem sestanku v Ribnici 
na Pohorju tudi obljubil. Sicer 
pa Zakon o loklani smoupravi 
v 96. členu pravi, da lahko v 
posameznih delih občine 
občani na svojih zborih obliku
jejo zahteve po ustanovitvi 
svoje občine, te zbore pa 
skliče župan. O kasnejših 
morebitnih sporih odloča 
posebna arbitraža.

Kot je znano, so Ribničani 
sprožili presojo ustavnosti in 
zakonitosti predpisov, s kateri
mi je državni zbor Ribnico na 
Pohorju uvrstil v skupno 
občino. Ustavno sodišče je 
Ribničanom in še mnogim 
drugim v Sloveniji ugodilo, 
državnemu zboru pa naložilo, 
da do novih lokalnih volitev te 
napake odpravi. Vendar 
Ribničani ne kanijo čakati tako 
dolgo in si želijo svojo občino 
že (še) letos. Raje kot s 
Podvelko bi krajani živeli v 
občini Radlje ob Dravi in 
dodajajo, da s Podvelko pač 
nimajo veliko skupnega. Od 
Ribnice do Vuhreda in dalje 
proti Radljam vozi dnevno 20 
avtobusov, od Ribnice proti 
Podvelki pa le štirje. Tri nove 
občine - Muta, Radlje ob Dravi 
in Vuzenica - se razprostirajo

ih. Ribnica na Pohorju ima 
svoje posebnosti in je lahko 
samostojna občina s statusom 
gorske, obmejne in demograf
sko ogrožene občine.

"V krajevni skupnosti Ribnica

kot je ustavno sodišče kot zad
nji rok naložilo državnemu 

zboru," je odločen Tone 
Kotnik, tajnik KS Ribnca na 

Pohorju in član komisije, ki 

vodi aktivnosti za samostojno 

občino.

In zakaj si Ribničani želij svojo 
občino? Prepričani so namreč, 
da sedanja skupna občina ne 
bo v tolikšni meri uresničevala 
in uveljavljala interesov 
občanov, kot jih lahko 
samostojna občina. S tisto 
peščico denarja, ki ga Bi dobila 
samostojna občina, bi radi 
sami gospodarili in prepričani 
so, da tudi boljše. V KS Ribnica 
na Pohorju radi postrežejo s 
podatki, da so v zadnjih letih 
kljub skromnemu denarju v KS 
veliko naredili. Ko so pod 
opravljeno delo potegnili črto, 
so se zaustavili pri več kot 144 
milijonih tolarjev oziroma več 
kot 1,8 milijona mark, kolikor 
so vložili v komunalno infras
trukturo kraja. K tej vsoti niso 
všteli prispevke občanov, ki so 
jih ti namenjali za razvoj tele
fonije, cest, elektrifikacijo.

V zadnjih letih so največ 
denarja vložili prav v 
dokončanje telefonskega 
omrežja, uredili so cesto 
Ribnica-Pušni klanec, v letih 
1992-93 so urejevali cesto 
Puša-Orlica-Janževski vrh, 
asfalt so dobili tudi posamezni 
deli Jospidola, v lanskem letu 
je bilo za vodohran v tem kraju 
namenjnih 17 milijonov tolar
jev. V Josipdolu lahko sedaj 
gledajo tudi drugi program 
slovenske televizije, opravljeni 
so bili večji vzdrževalni posegi 
na cesti proti Ribniški koči itd.

(mp)
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Po Koroški

V Podgorju 
imajo novo 

knjižnico
Pred dnevi je bila v Podgorju pri 
Slovenj Gradcu slovenstnost, na 
kateri so delovno proslavili 
letošnji kulturni praznik: v 
tamkajšnjem kulturnem domu so 
odprli nove prostore knjižnice. V 
Podgorju je knjižnica delovala že 
dosedaj, vendar v precej utes
njenih prostorih. Sedaj so pros
tore skorajda podvojili, knjižnica 
pa je dobila tudi povsem novo 
opremo in, kar je najbolj

pomembno - povečal se je 
knjižni fond.
“Doslej je bilo v knjižnici v 
Podgorju okoli 1800 knjig, sedaj 
jih je 2300, prostora pa je še pre
cej več in bomo ta fond dopol
njevali,” pravi Alenka Vaiti, 
direktorica knjižnice Ksaverja 
Meška iz Slovenj Gradca. “V 
podgorski knjižnici je sedaj ure
jena tudi čitalnica z dvanajstimi 
sedeži za otroke in s šestimi

Otvoritev knjižnice "Ksaverja Meška ” v Podgorju pri Slovenj Gradcu

sedeži za odrasle, prebivalcem 
Podgorja in okolice pa je na 
voljo tudi periodika.”

Po besedah direktorice bodo v 
tej knjižnici organizirali tudi 
razne prireditve za otroke, kot so 
ure pravljic in ogledi filmov.

Celotna naložba je veljala okoli 
dva milijona tolarjev, poleg 
občinskega proračuna pa je del 
denarja namenilo tudi ministr
stvo za kulturo. Knjižnica je 
odprta ob sredah od 13. do 17. 
ure, ob petkih pa od 16. do 18. 
ure. □ (fp

Po slike za 
dokumente 
v Velenjski Standard
Proti koncu lanskega leta je v veletrgovini Standard v Velenju začel delati 
zasebni Foto studio “PROFI - LINE”, ki ga vodi Aleš Dolinar iz Celja. V 
tem studio lahko vsakdo že v petih minutah dobi fotografije za vse doku
mente, po naročilu pa v pol ure izdelajo amaterske fotografije. Kot zatrju
je zasebni podjetnik Aleš Dolinar, je Foto studio odprl v velenjskem 
Standardu z namenom, da bi občani kar najhitreje prišli do željenih slik.

Na sliki: Lastnik Foto-studia Aleš Dolinar s pomočnikom 
Ivanom Pisarjem lahko v pol ure izdala tudi amaterske fotografije.

Tekst in foto: F J tiru č

V HIŠI Z MONTAŽNO FASADNO OBLOGO

POZIMI TOPLO. POLETI BO PRIJETNO HLADNO I

VAJA IN PRODAJA:
SE PRIPOROČAMO I

Telefon Št.: 0602-85-230,85-640
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Po Koroški

Tudi knjižnice v 
"franže"?

Na območju nekdanje občine Radlje, kjer se še niso umirile želje po reorganizaciji 
(Ribnica na Pohorju si še vedno želi svojo občino), so novi štirje župani močno okupi
rani z delitveno bilanco.

Ločitve so normalno vedno tudi 
boleče in pri tem gre marsikaj 
korismega v črepinje. Bo že res, 
da je mnogo skupnega, od 
občinske stavbe, kakšne mize in 
stolov, računalnikov pa vse tja 
do kakšnega kolesa, če ga niso 
uspeli prej skriti (beri: spraviti) 
na kakšen drug naslov.
Tudi novi župani niso pred 
lahkim delom. Njim bodo olx!ani 
očitali, če pri tem delitvenem 
delu ne bodo neizprosni in 
natančni.
Vendar pa preudaren človek ne 
bo razdiral prav vsega, kar bi 
navsezadnje tudi v novi orga
niziranosti lahko služilo vsem. 
Takšen problem je tudi 
"občinska knjižnica".

To je ustanova, ki je prav v zad
njih letih dosegla raven sodobne 
knjižnice z nekaj več kot 35 tisoč

knjižnimi enotami in urejenim 
registrom kot ga, če malce 
poenostavimo, imajo vse

evropske tovrstne ustanove. V 
urejenosti in s tem dostopnosti do 
velikega znanja, ki je v knjigah, je 
bistvo, ne samo v lokaciji, kje so.
Res je, knjige so od vseh, od 
vsakega občana sta približno dve 
in nekaj več, ampak če jih bomo 
razdelili, bomo dobili navadne 
"vaške izposojevalnice, ki bodo 
nemara celo malce povečale bral- 
nost, dostopnost, urejenost in 
namembnost študirajoči mladini 
pa bodo odmaknile. In to bi 
morali imeti pred očmi, ko se 
bodo in bomo odločali o 
bodočnosti knjižnice.
Sicer pa je vsaj za radeljsko 
knjižnico treba priznati, da je 
znala in hotela ponuditi vse 
knjižne dobrine in novosti tudi na 
svojih podružnicah in hkrati s tem 
je znala urediti in obdržati sodob
no klasifikacijo, kar vendarle 
kaže, da je postala uporaben cen
ter knjižnega znanja na tem 
najobširnejšem območju 
Koroške.
Pa tudi mati država bi lahko bila 
pri tem nekoliko hitrejša in bi 
morala povedati, kaj meni o pri
hodnosti takšnih knjižnic, če se 
seveda ne kar veseli, da bi jih 
nove občine nekaj razcefrale in bi 
se rešila katerega od svojih kul
turniških problemov. □

K. vaiti

-------J

VREDNO OGLEDA
Razstave gojencev Zavoda za delovno 
usposabljanje mladine Črna na 
Koroškem bojo, izgleda, postale tradi
cionalno vezane na ravensko Vinoteko 
Mihelač. Konec lanskega leta so raz
stavili umetnine iz lesa, v teh dneh pa si 
v vinoteki lahko ogledate razstavo drob
nih izdelkov in risb na steklu.

Pokrovitelj tokratne razstave je 
Stanovanjsko podjetje Ravne na 
Koroškem, in njegov direktor Stojan 
Gerdej je na otvoritvi poudaril, da so 
takšne priložnosti dokaz, kako se da tudi 
z malo denarja poživiti kulturni utrip in 
hkrati izkazati potrebno pozornost 
vedno hvaležnim gojencem doma v 
Črni. □

V. M.
Razstava lesenih umetnin je lepo uspela, bo tudi zdajšnja ?
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Živeti z njo
Na KoroSkem delujeta dve društvi za boj proti 
sladkorni bolezni, na Ravnah in v Slovenj 
Gradcu. V Sloveniji je še 38 takšnih društev, ki 
so povezana v Zvezo društev za boj proti slad
korni bolezni. Tako kot v svetu se tej bolezni 
tudi pri nas posveča vedno več pozornosti. 
Društvo za boj proti sladkorni bolezni Slovenj 
Gradec ima 470 članov, kar predstavlja dobro 
polovico včlanjenih sladkornih bolnikov na 
tem področju. Prvo soboto v februarju je 
imelo društvo letno konferenco, ki so se je 
udeležili tudi župan mesta Slovenj Gradec, 
predsednik Zveze Štefan Temlin, zdravstveni 
delavci tamkajšnega diabetičnega dispanzerja 
dr. Leopold Budna, dr. Metka Epšek, ki je pre
davala o pravilni negi nad diabetika in med. 
sestra Olga Koršič ter predstavnika podjetja za 
uvoz zdravstvenih pripomočkov Zaloker & 
Zaloker iz Ljubljane.
Udeleženci so pregledali narejeno, izvolili 
vodstvo za naslednja štiri leta, kjer so 
ponovno zaupali vodenje društva Ivanu 
Pavliču in sprejeli program v letu 1995. V 
ospredju bo vzgoja oz. poučevanje sladkornih 
bolnikov v okviru programa Zveze društev in

diabetičnega dispanzerja za pravilen 
način življenja, s ciljem preprečevanja 
napredovanja bolezni, kot je dejal 
Ivan Pavlič. Če z bolnikom preven
tivno delujemo, bo aktiven in ne bo 
družbi v breme. Stroški, ki nastanejo v 
težjih oblikah bolezni, bodo precej 
večji v primerjavi s siceršnjim kot so z 
dispanzerji in podobno. Če bolniki 
niso pravilno vodeni, bodo postali 
"inzulinski".
V slovenskem prastoru pa že imamo 
4% prebivalcev diabetikov. Zato 
pričakujemo, da v prihodnosti ne bo prišlo do 
zmanjševanja družbenega denarja v te 
namene.
Za uresničevanje tega načrta bodo v 
diabetičnem dispanzerju kmalu stekla skupin
ska svetovanja o pravilni negi nog, saj so 
ravno z njimi zapleti relativno pogosti. Njihova 
želja je tudi, da bi preko Koroškega radia 
stekla kontakma oddaja o tej bolezni. Zadali 
pa so si tudi nalogo pritegniti nove člane iz 
Dravograda, Radelj in Podvelke, kjer svojih 
društev nimajo. Društvo iz Raven bo junija

Ivan Pavlič

meseca pripravilo Koroško srečanje.
Na okroglo mizo o obvladovanju te bolezni, 
ki jo v okviru zveze načrtujejo za mesec 
marec, pa bodo povabili koroške župane in 
poslance v Državnem zboru ter zdravnike dia- 
Iretologe. Seveda se članom društva obeta tudi 
precej razvedrila in družabnosti, o čemer 
bodo sproti obveščeni. □

S.Š.
J

IZDELKI IN STORITVE j 
CENTRA IVANČIČA

Storitve in izdelke nudijo in izdelujejo mlajši invalidi $ cerebralno paralizo in poškodbami glave v centru Ivančiča 
in v ostalih centrih Sonček po Sloveniji.

Pri storitvah fotokopiranja imajo možnost dvobarvne fotokopije. Pri večjih naročilih (preko 200 kopij skupaj) pridejo na klic po delo k 
naročniku, izdelke pa mu še isti dan ali najkasneje naslednji dan dopoldan pripeljemo na dom.
Sprejemajo tudi rokopise oz. kasete s posnetim tekstom, ki ga oblikujejo v ustreznem urejevalniku tekstov (WS,Word) oz. celostno grafično 
oblikujejo (glasila, reklamni letaki) v Windows okolju.

Center nudi tudi prevoze (sobotni izleti, nakupi itd.) in različne tekstilne in druge izdelke, kot darila za različne priložnosti.
Ker imajo v centru ustrezne prostore, bodo občasno v njem organizirali različne oblike izobraževanja, s povdarkom za invalidno mladino in 
mlajše invalide, pa tudi za vse ostale interesente. V prostorih omogočajo izvajanje izobraževalnih programov tudi drugim organizatorjem.
Tako bodo konec februarja že organizirali tečaj iz lončarske tehnike.

Spoznali in vadili boste tehniko izdelave na lončarskem vretenu ali tehniko prostoročnega oblikovanja.
Tečaj traja šest dni, dnevno po štiri ure.
Na tečaj se lahko vpišejo vsi, ki jih lončarstvo zanima (osnovnošolci, srednješolci, študentje, učitelji likovnega pouka, nezaposleni, invalidi in 
ostali interesenti).
Na željo tečajnikov in v odvisnosti od števila prijav se lahko tečaj izvaja dopoldan in popoldan.
Začetek tečaja lx> v ponedeljek, 27.2., zaključek pa v soboto, 4.3.1995.
Cena tečaja 15.000 SIT
Fizične osebe lahko poravnajo račun v treh mesečnih obrokih (čekih).
Prijavite se lahko osebno v centru Ivančiča vsak dan od ponedeljka do petka od 8. do 16. ure ali po telefonu (telefaksu) št. 41-980.
Prijave zbirajo do četrtka, 23.2.1995
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Vsi so pomagali!
V manj kot leto dni so gasilci Vuzenice nadzidali del svojega dokaj velikega 
gasilskega doma in uredili sedem sob za potrebe turizma in gasilstva.

na skrb in ramena občine in 
vsak dodatni zaslužek bo pres
neto dobrodošel.
Omeniti velja, da so že lani šli v 
svojo godbeno sobo v istih 
ostrešjih tudi godbeniki njihove 
gasilske godbe. Tudi pri tem so v 
glavnem delali sami.
Nove prostore so odprli in 
blagoslovili ob letošnjem

Otvoritev novih prostorov PGD Vuzenica

Zanimivo je, da so vse, od pro
jektiranja do končne izvedbe 
opravili sami in s pomočjo ljudi 
širšega območja.
Nič manj kot 5.800 prostovoljnih 
delovnih ur je vloženo v te pros
tore, pove predsednik PGD 
Vuzenica, Zdravko Habennan.
Skoraj da ni nikogar, ki ne bi vsaj 
nekaj prispeval. O tem zgovorno 
priča podatek, da so plačali tako- 
rekoč samo parketarska dela, 
čeprav so množico obrtniških 
del opravili mojstri, vse za 
dobrobit gasilstva v kraju.
Tako sedaj na površini 280 
kvadratnih metrov nudijo šest 
lepo opremljenih turističnih sob 
s tuši in sanitarijami, p» potrebi 
pa lahko prenočijo tudi do dva
jset ljudi.

O smotrni izrabi prostorov se 

bodo dogovorili s sosednjim 

podjetjem Restavracijo Merx in 

tako že nudijo precej boljšo tur

istično ponudbo kraja.
Denar bodo namenili izključno 
krepitvi materialne osnove pro

tipožarne zaščite v kraju in okoli
ci. Tudi gasilstvo sedaj prehaja

občnem zboru pred tednom dni.
K. vaiti

~ v

Čudna nasprotja
Vuhredčani imajo s svojim Pustnim karnevalom zares bogate, lepe pa 
tudi trde izkušnje.

Več kot dve desetletji domala vsa vas skrbno pripravlja svoj karneval, 
ki ga namenijo tudi drugim, predvsem Radljam, Muti, Vuzenici in 
Šentvidu.
Letos, pravi Kadi Gosak, se bojijo, da bo kar zadnji.
Četudi prav ta čas pospešeno gradijo garaže za njihove rekvizite - kar 
precej se je tega nabralo v letih, pa je bojazen, da za to ne bo več 
možnosti, povsem upravičena.

Gre za dve bistveni stvari. Najprej, prejšnja večja občina je tudi takšne 
prireditve lahko vsaj malce ptxlprla. S sedanjimi pa se je treba pose
bej dogovarjasti in, kot kaže, si bo poskušala vsaka olrčina tudi pust
no veselje organizirati in doživeti jx) svoje.

Letos je na pobudo pritrdilno odgovorila samo otrčina Muta in njiho
vo Turistično dmštvo. Upajo, da Ixxlo vendarle tudi drugi primaknili 
kakšno malenkost. V karnevalu namreč sodeluje približno sto ljudi, 
vozila in podobno.
Drugi, vse večji problem pa je tudi prometna in druga varnast.
To postaja drago in če Ixxlo morali zares imeti atestirano vsako vozi
lo, ki sodeluje v karnevalu, se lahko od tega kar mirno poslovijo, 
menijo Vuhredčani, ki str doslej iz leta v leto krajem dali, prinesli in 
pričarali tisto pravo pustno-kamevalsko vzdušje.

Glasbena soba in raz
stavni prostor
V Osnovni šoli Muta, ki ima letos že drugo generacijo svojih 
osmošolcev, so ob kulturnem prazniku predali svojemu namenu še 
glaslxmo sobo in hkrati v njej odprli zanimivo likovno razstavo
osmošolke Vesne Vltrih.

Ta lep in vsestransko uporaben prostor so pridobili tako, da so nadzi
dali in jx>krili nekdanjo teraso nad šolskim prireditvenim odrom. Ta 
oder je kakšnih dvajset let tudi služil kot zasilni glasixni prostor in 
včasih tudi kar kot razred.Vemo, kako dolgo je Muta Čakala na svoje 
popolno osemletko in na prizidek k šoli.

Izboljšava je stala sedem milijonov tolarjev, ki jih je deloma dala sedaj 
že bivša občina Radlje, deloma Krajevna skupnost, deloma pa tudi 
Šola sama. Tako nastala učilnica oz. glasbena soba je tudi lep obliž na 
dolg do Mute, ki je prispevala kar tri občinskle samoprispevke in 
nazadnje skorajda kot zadnja na vrsti izostala v zastavljenih načrtih, ki 
pa so se le izpolnili.

Hkrati s tem so tudi razrešili problem zamakanja. Nič več ne 1xj kap
nikov na stropu pa tudi <xler bo ixlslej služil le svojemu osnovnemu 
namenu. Glasbena soba lx> lahko služila tudi krajevnim glasbenim 
potrebam, če se Ixxlo v kraju o tem znali dogovoriti. □ -kv
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V Radljah ob Dravi so v zadnjih letih postavili v mestu vet 
spomenikov. Poglejmo jih po vrsti:

Prvega so postavili pred leti, ko so Radlje razglasili za mesto. Stoji v 
strogem, lepo urejenem centru. Zvarjene so pločevinaste škatle 
raznih velikosti. Kaj spomenik pomeni, nihče ne ve. Ni pa v okras 
kraju.
Drugi spomenik so postavili v bližini prvega, ko smo dobili samosto
jno državo. Spomenik je bela masa, na vrhu s sklonjenimi človeškimi 
glavami. Spomenik je brez imena, vendar so ljudje takoj našli času 
primemo ime, češ da delavci s sklonjenimi glavami prosijo za delo in 
kruh.

rwzrmms
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Tretji spomenik pa je postavil 1994. leta pred lepim novim bistrojem 
"Zanzibar" pri avtopralnici in bencinski črpalki Vito Šimik.
Ker denarja za akademske umetnike ni bilo, mu je na pomoč 
priskočil gradbenik Bernard Bauer, ki je v gramoznici na Gortini 
odkril naravno kamenito skulpturo.
Spomenik je tak, kot ga je oblikovala narava v milijonih letih. 
Predstavlja želvo.
Vsak lahko sam presodi, kateri spomenik je lepši.
Je pa spomenik pred Zanzibarjem prav gotovo nastarejši naravni 
spomenik daleč naokoli.

Ivan Srebnik

li ' 11
PODRUŽNICA ZA KOROŠKO 

SLOVENJ GRADEC, FRANCETOVA 7
Tel.: 0602 41 591, 41 813, 41 881, 41 882, Fax: 41 814

Predstavništva:
RADLJE OB DRAVI, tel.: 0602/71-942, 71-138 

RAVNE NA KOROŠKEM, tel.: 0602/21-346 
DRAVOGRAD (AMD BAZA), tel.: 0602/84-079

V 365 DNEH JE LAHKO SAMO EN DAN NESREČEN. 

NE PUSTITE SE PRESENETITI I

ZAVAROVALNICA Z NAJDALJŠO TRADICIJO IN 
NAJVEČ ZAVAROVANCI NA KOROŠKEM.

ŽIVLJENJE GRE NAPREJ IN Ml Z VAMI
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KOROŠKI PLEBISCIT NI BIL EDINI 131

Korošci, ili hočete pod Prajza?
Dne 1. oktobra so sklenile v ilimajskem 

parlamentu vse avstrijske stranke: nemški nacijonalci, 
krščanski socijalci in socijaltlemokrati enoglasno, da bo
v celi Nemftki Avstriji v 6 mescih 
zopet nov plebiscit zazdruzeoKRtttnjčZimskim

Korošci,
S Ul Nemci odkrili svoje karte! 
M «k, ft vas hočejo Nemci zvleči 
pod Prajza!

Ce glasujete zeleno, cit.
1 nov plebiscit

; Ce ta «M dobro, Itoli««»
Z<,:: , ' « '

Pred koroškim plebiscitom je bila nadvse živalma propaganda tako s slovenske 
kot avstrijske strani. Avstrijska je bila bolj močna in učinkovita.

Piše: MIRO PETEK

Do pravih meddržavnih plebiscitov 
oziroma plebiscitov pod 
meddržavnim nadzorom je prišlo po 
letu 1850, najprej v Moldaviji in 
Vlahiji (1857) ter na Jonskih otokih 
(1863). Zanimivo je, da se nemške 
in anglosaške države pri spremem
bah suverenosti niso posluževale 
instituta meddržavnega plebiscita. 
Tako je Prusija obšla določbo praške 
pogodbe iz leta 1866, ki je predpiso
vala plebiscit za Schleswig-Holstein. 
Zlasti pomemben pa je primer 
Alzacije in Lorene, ki ju je prema
gana Francija leta 1871 morala 
odstopiti Nemčiji, ne da bi poprej v 
tej pokrajini opravili plebiscit oziro
ma povprašali ljudi za mnenje o 
spremembi suverenosti. Po prvi 
vojni so enako naredili z Nemčijo, 
ko je le-ta z versajsko pogodbo iz 
leta 1919 morala Alzacijo-Loreno 
odstopiti Franciji brez plebiscita. 
Tudi preko luže, v Združenih 
državah Amerike, se niso 
posluževali plebiscita pri 
povečevanju in pridobivanju ozem
lja. V času od 1803 do 1916 se je 
ozemlje ZDA povečalo za teritorij 
Luiziane, Floride, Teksasa, Novega 
Meksika, Kalifornije, Aljaske, 
Havajskega otočja, Portorica, 
Filipinov in danskih Antilov. Brez 
plebiscita je po burski vojni anekti- 
rala ozemlje Transvaala tudi Velika 
Britanija, Peru in Čile pa sta se leta 
1883 pogodbeno dogovorila, da 
bosta za ozemlje Tacna in Arice čez 
desetletja organizirala plebiscit, ven
dar do tega ni prišlo; leta 1929 pa sta 
si državi to ozemlje sporazumno 
razdelili.

PREPOROD PO 
PRVI VOJNI

Do pravega preporoda plebiscita je 
prišlo ob koncu prve svetovne

vojne, ko je bilo splošno sprejeto 
načelo o pravici narodov do 
samoodločbe. To načelo ima svojo 
zgtxiovino še v olxk)lTju buržoaznih 
revolucij, zlasti francoske, posebej 
poudarjeno pa je bilo v prelomnih in 
zaostrenih olxlobjih 19. in 20. stoletja. 
Zahteve po samoodločbi so se kazale 
različno: kot zahteve nekaterili 
evropskih narodov po združiti v 
prejšnjem stoletju, zahteve vklenjenih 
narodov po lastni državnosti in razbi
janju "ječe narodov" ter "lelgitimnili 
imperijev" (Avstro-Ogrska, Rusija,

Turčija) pa vse do zahtev, da bi se za 
vsa sporna vprašanja meja izvajal 
plebiscit.
Tudi po koncu prve svetovne vojne 
plebiscit ni postal splošno sredstvo za 
reševanje problemov o pravici naro
dov in ljudstev do samoodločbe, 
prav tako ni bil obvezen po občem 
mednarodnem pravu pri vsaki spre
membi meddržavnih meja. Plebiscita 
so se posluževali le v primerih 
odstopa (cesija) dela državnega 
ozemlja in to samo v primeru dogo
vora, ki se je zrcalil v meddržavni 
pogodbi.
Po prvi vojni so meddržavne 
plebiscite predpisale mirovne 
pogodbe. V obdobju od 1920 do 1939 
je bilo več meddržavnih plebiscitov, 
med drugimi Schleswig (1920),

Allenstein in Marienvverder (1920), 
Koroška (1920), Zgornja Šlezija(1921), 
Posarje (1935). Na tem mestu velja 
podčrtati tudi plebiscit na ozemlju 
Eupen-Malmedy med Nemčijo in 
Belgijo, ki ga teorija mednarodnega 
prava obravnava kot navidezni 
plebiscit. Nemčija se je po 34. členu 
versajske mirovne pogodbe iz leta 
1919 temu ozemlju morala odpove
dati v korist Belgije, prebivalstvo pa se 
je imek) možnost o tem izreči s pisnim 
ali javnim protestom. Od 63 tisoč pre
bivalcev je temu aktu v javno razgr

njenih listinah ugova^alo le 271 prebi
valcev, s tem pa je suverenost nad 
obema okrožjema dokončno pešla na 
Belgijo.
Zelo vroče je bilo v Gornji Šleziji, ki so 
jo jeseni leta 1918 zasegli Poljaki. 
Plebiscit pa se je zgodil 20. marca leta 
1921, ko je za Nemčijo glasovalo 
707.348 ali 62 odstotkov volivcev, za 
Poljsko pa 479.747 ali 38 odstotkov 
volivcev. Nekaj dni za tem, 3. maja, pa 
so Poljaki razstrelili mostove preko 
reke Odre, plebiscita niso priznavali in 
za mejo določili reko. Poslanlška kon
ferenca je ta upor upoštevala in 20. 
oktobra 1921 razdelila sporno ozemlje 
med obe državi.
V mnogih spornih primerih, ko je šlo 
za spremembo teritorilne suvemosti, 
pa do plebiscita sploh ni prišlo. Poleg 
omenjene Alzacije-Lorene je prišlo 
do teritorialnih sprememb, ki so kas
neje povzročale velike konflikte, še s 
pripojitivjo vzhodne Galicije in Vilne 
državi Poljski, z dodelitvijo Besarabije 
Romuniji in z italijansko vojaško 
zasedbo in kasneje z aneksijo pri
morskega dela Slovenije.

PLEBISCIT IN 
OZN

V času po drugi vojni, v obdobju 
poskusov odprave vsakršne oblike 
kolonializma in neokolonialsitične 
dominacije, dobiva zahteva po 
samoodločbi narodov nove dimenzi
je, v to pa je vpeta tudi Organizacija 
združenih narodov. Ta je desetletje 
ali več nazaj vendarle boljše odigrala 
svojo vlogo kot pa jo sedaj, to je v 
času razpada nekaterih vzhodno
evropskih držav. OZN si je dvakrat 
prizadevala, da bi plebiscit sprejeli 
kot redni meddržavni instrument za 
sam« xilolix>. Gre za 637. resolucijo 
Generalne skupščine OZN glede 
pravice do samoodločbe na tako 
imenovanih nesamoupravnih 
ozemljih in v prvih členih obeh 
meddržavnih paktov o človekovih 
pravicah. Kljub mnogim poskusom 
meddržavni plebiscit ni bil sprejet kot 
splašno sredstvo za sam«xlločbo. 
Pod okriljem OZN je bilo več 
meddržavnih plebiscitov: v Togu 
pod britansko upravo (1959), trije 
ločeni plebisciti v Kamerunu, prav 
tako pod britaasko upravo (1959 - 
1961), na Samoi pod upravo Nove 
Zelandije (1961). Združeni nanxli so 
tudi nadzorovali zakotxxlajne volitve 
v Togu, ki je bil takrat pod francosko 
upravo (1958), splošne volitve in re
ferendum v Rurandi-Urundi pod 
Irelgijsko upravo (1961), leta 1969 
pa v Zahodnem Irianu, kjer so se 
glasovalci odločili, da naj Zahtxlni 
Irian pripade Indoneziji. (se
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Za mlade

MLADI IN GLASBA
Mladi in stari se še vedno znajo dobro zabavati. Ponavadi si za kratek <as 
izberejo kakšen bolj živahen kraj. Glasba v naših diskotekah je različna. 
Največ mladine posluša techno glasbo (pravijo, da je nastala v kovačnicah 
ravenske železarne). Na prvih mestih so trenutno skupine CHIiLITO TNN, 
E.T., REDNEX... Za zaljubljene največ pomenijo BON JOVI s svojo uspešnico 
ALWAYS ali pa THE KELLY'S FAMILY z AN ANGEL.

Predstavljamo vam lestvice najbolj popularnih pesmi, ki se trenutno 
poslušajo v koroških diskotekah.

DISKOTEKA YOLLY PREDSTAVLJA:

10 PREPIH 10
Za vas pa smo pripravili 10 pesmi. 

Glasujte za njih! Čakajo vas tudi 
lepe nagrade.

1. ALWAYS BON JOVI
2. AN ANGEL THE KELLY FAMILY
3. BUREK AH EN
4. COTTON EVE JOE REDNEX
5. NIŠAM TI BILA DOVOLJNA ET.
6. PLAVI SAFIR
7. ZOMBIE
8. BELI PRAH
9. ITS A RAINY DAY
10. TOTALNO SAM LUD

BAJAGA
CRUMBERRIES
NERON
ICET
ET.&TONYG

1. AY,AY,AY chielito

2. NE TRAŽILJUBAV
3. LOVE IS ALL AROUND
4. THE SONG TO SING
5. TEARS DONT UE
6. ANOTHER DAY
7. STAV ANOTHER DAY
8. ŠKDM
9. ZOMBIE

TNN
E.T.
DJBOBO
K2
MARCOH
WHIGFIELD
BASTI?
POP DESIGN 
CRUMBERRIES

10. AN ANGEL THE KELLY FAMILY

ObESfite j ili v petek ali soboto, ko vas Ixxsta 
zabavala DJ JANKO IN DJ ŽTKI.

V NIGHT KLUBU NA ČEČOVJU VAM DJ 
J0HNNY VRTI NASLEDNJE PESMI:

1. COTTON EYE JOE REDNEX
2. NIŠAM TI BILA DOVOLJNA ET.
3. ZBOG JEDNE DIVNE ČRNE ŽENE

KIČO SIABINAC
4. THE SUMMER IS MAGIC PLAYAHOTY
5. DER BERG RUFT K2
6. DA BLITZ MEGAMIX 94
7. OLD POP IN AN OAR REDNEX
8. AN ANGEL THE KELLY FAMILY
9. LET THE BEAT GO ON DKALBAN
10. SUPERGUT MODO

The Kelly Family

Starejše generacije pa še vedno raje poslušajo umirjeno glasbo. Za njih je zanimiva glasba 60 in 
70 let, ko se je stari rock začel prebujati. Nova glasba - techno, je torej resnično samo za mlade, 
če ne po starosti, pa za tiste, ki se mladi počutijo.

PRIPRAVILI:
NATAŠA HUTINSKI IN REBECA OBRUL.

V DOBJI VASI SO NAM ODPRLI NOVO 
DISKOTEKO EUREKA, KI JE ZELO 

DOBRO OBISKANA. DJ GOGI VRTI 
NAJNOVEJŠO GLASBO:

10 PREPIH 10
GLASOVNICA

1. LOVE IS ALL AROUND DJ BOBO
2. AN ANGEL THE KELLY FAMILY
3. COTTON EYE JOE
4. ZOMBIE
5. ALWAYS
6. TEARS DONT UE
7. JED INA
8. ŠKDM
9. LIVING IN DANGER
10. STAV

REDNEX
CRUMBERRIES
BONJOVT
MARCOH
ET.
POP DESIGN 
ACEOFRASE 
ANOTHER DAY

Glasujem za pesem št...

z naslovom...................

Izvajalec........................

Ime, priimek in naslov:

Glasovnico pošljite na naslov: 
Uredništvo Prepiha, Prežihova 2 4, 

62390 Ravne na Koroškem

PREPIH 03/95- 17



Družabna kronika

nov prepih, nove 
lepotice...

^KsQ©aqf)<3m3

Tc dni.smo \ časopisju lahko prebrali, da so 
policisti sredi belega popoldneva ročno odpeljali iz 
lokala Rene bar na Ravnah znanega direktorja F. 1. z 
Raven na Koroškem. Po Ravnah so se hitro razširile 
razne govice, ki pa jih lahko seveda dokumentirano 
zanikamo. Šlo je le za veseli dopoldan in popoldan, 
nekoliko glasnejše gostilniške ure in minute torej, ki 
so se za gospoda direktorja končale na policijski 
postaji.

Sicer pa, kaj je to takšnega, saj v policijskem 
bunkerju vsakodnevno kdo prespi. Res pa 

je, da je policijsko prenočišče precej 
dražje kot soba v najbolj elitnem 

hotelu v Sloveniji.

DROBIŽ
Ko so enemu od članov 
enega od bivših ljubljanskih 
občinskih izvršnih svetov 
omenili, da so se dravo
grajski izvršniki ob koncu 
mandata nagradili s po 100 
tisoč sitov, se je le glasno 
zakrohotal: “ PROVINCIAL- 
CI! “ Sumljivo tiho pa so bili 
predstavniki bivših oblasti v 
ostalih bivših koroških 
občinah....

| TROJNA MERILA 1
Če dravograjski izvršnik podari članom vlade ob odhodu 
100.000 SIT, smo splošno zgroženi, če slovenjgraški župan 
podari članom mestnega sveta zlate ure, mu hitimo čestitat za 
uspelo potezo. Če se eno ali drugo zgodi na Ravnah, je to krimi
nal.

vir: imejmo enaka merila press

L........................ .........................-...............---.............. Ji

KIKIN EKO TELEOBJEKTIV
Cankarjeva ulica v Slovenj Gradcu

Ulica mojega otroštva, zapuščena in zanemarjena, mi ni v 
čast, še manj pa pisatelju Cankarju.

18-03/95 PREPIH



in prepihane čveke

Kje je forma viva?
Te dni je ravenski župan Maks Večko, ki zaskrbljeno prebira 
dediščino nove občine, usmeril pogled skozi okno. In glej zlom
ka, v bližini občine, kjer je svojčas stala forma viva, je praznina. Le 
tabla z napisom, 
kdo je ustvaril formo 
vivo, nje pa od 
nikoder.
In sprožila se je 
akcija, v kateri je 
sodelovala tudi poli
cija. Po dosedaj 
dostopnih podatkih 
in ugibanjih so po 
vsej verjetnosti 
forma vivo odpeljali 
gradbinci, ko so 
obnavljali tamkajšnji
blok. Predvidevamo, da je šla med staro železje, kajti za 
postavitev v dnevno sobo je bila prevelika.
Sramota pa ostaja.

'j iJ '

tmmpjM

?---------- —

Se bo Karicljeva
bajta zrušila?

Mežica je mesto in za mesto se spodobi, da lepo ravna s svojo 
dediščino. Doselj se to ni dogajalo in Karicijevi bajti, eni 
najstarejših v tem mestu, resno grozi, da se bo pred sanacijo 
zrušila na kup.

^........................ ...................................^----- ---------

Dušan se je obesil 
(ženi okrog vratu)

V zadnjih tednih, tednih po prvih slovenskih demokratičnih 
volitvah lokalnih županov, so se po Draovgradu razširile go
vorice, da se je bivši župan in kandidat za novega župana 
Dušan Kudrnovsky obešal.
Seveda smo pri Preprihu te govorice preverili in ugotovili, da 
se je Dušan oni dan resnično obesil. Ženi okrog vratu, namreč. 
Za drugega krajevnega veljaka pa so po Dravogradu krožile 
govorice, da je pristal na Pohorskem dvoru. Napak, mož ima 
tako trdo kožo, da ga nič ne more iztiriti.

Za počitek le malo časa
Slovenjgraška slikarja Jože Tisnikar in profesor Bogdan 
Borčič sta lansko leto (in začetek letošnejga leta) nadvse 
uspešno zaključila, saj je za njima nekaj odmevnih razstav. Za 
počitek sicer ni veliko časa, vendar oba že težko čakata 
spomladi, da bi na mestnih ulicah Slovenj Gradca lahko 
nekoliko posedela.

ENAKOPRAVNOST
Odvija se javna razprava o šolski zakonodaji in o porodniškem 
dopustu. Študentje so se vključili s projektom “Enake možnosti”. 
Ugotovili so, da študentje kot očetje niso omenjeni, študentke pa 
imajo pravico do podaljšanega statusa študenta za vsakega živoro
jenega otroka za eno leto.
Verjetno si želijo za vsakega spočetega otroka vsaj polletno 
podaljšanje statusa študenta. Kdo ve?
Odgovore pošljite na uredništvo.
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iwetefe: @ lek
PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 
za zobozdravstvo s 
področij: 
PREVENTIVE 
KONSERVATIVE 
PROTETIKE 
ORTODONTIJE

(§9,ek d d Dpfeijjjmffl

tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov d.d. 
61117 Ljubljana, Verovškova 57, p.p. 81 

telefon: (061) 168-21-61 
telex: 39403

telegram: Lek Ljubljana 
telefax:: (061) 168-35-17

mm
KOROŠKI ČASOPIS

1—-------- 1
NHRO^NIKI IM4IJO PREPIH PO NIŽJI CENI!

NAROČILNICA
Podpisani

(Ime in priimek ali naslov podjetja) 

se do preklica naročam(o) na Koroški časopis Prepih. 

Časopis nam od ____________  pošiljajte na naslov:

Naročnino bom(o) poravnaval(i) polletno, za I. pollet
je

do 31. 3. in za II. polletje do 30. 9. tekočega leta. 

Podpis: ________________________________________
(podjetja tudi žig)

Naročilnico pošljite na naslov:
ČZPVORANC, Prežihova 24, 62390 Ravne na Koroškem

mmužiTE se mm bRUŽiNi voznikovi

Opravite Vozniški izpit 

v avto šoli M0T0TEMP0 Prevalje:

© ker je Vaš denar pri nas Več Vreden 
© ker organiziramo CPP V Vašem kraju 
©ker se boste naučili Voziti Varno, Varčno in okolju 

prijazno
© ker lahko obnovite sVoje znanje na našem Vozilu 

za 1000 sit/h ati na Vašem Vozilu za 600 sit/k
© ker smo šola prijaznih ljudi

VLJUDNO VABLJENI /

VAL RADIA RADLJE .
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Za naj mlajše

ZIMSKA PRAVLJICA
Čudovita poletja niso mogla skaliti 
zimske idiličnosti. Zime z metrsko 
odejo snega so bile čas romantike in 
pravljic. Proste ure so nas, 
otroke, zvabile na piano in 
ulica, ki smo ji rekli Gasa, je 
postala otroško igrišče. 
Prizanesljivost staršev je bila 
velika, danes bi dejala, da se 
je na trenutke takrat čas 
ustavil.

Sani so letele skozi zrak in 
prešerni vriski so obvezno 
sledili vsaki vožnji. Niti noč 
nas ni pregnala z našega 
igrišča, ker se je ob prvem 
mraku na sredini ulice, nekje 
visoko, kot da bi sijal mesec, 
prižgala cestna svetilka in 
otroško veselje je bilo popol
no. Sem in tja je našo razigra
nost popestrila glava, ki je 
visela na Jožetovem vratu, se 
zarežala vsakokrat, ko se je 
prikazala izza stebra, kot 
spak. Otroci smo še bolj 
zavreščali, sani pa so šinile 
mimo njega po zglajenem 
sanišču; če si bil pa neroden, 
si pristal v kupu snega na 
obcestnem jarku. Mehkoba 
pristanka je še povečala že 
tako kipečo razigranost in 
ves bel kot dedek Mraz si se vračal, še 
bolj zagnan, na vrh klanca.

Ko je bilo nam otrokom najlepše, saj 
je bila ulica vsa zglajena, da se je 
svetila in cestna svetilka je v njej ogle
dovala svoj odsev, so naše mame 
menile, da smo naredili dovolj za 
našo radost ta dan. Morda so menile, 
da zimsko idilo moti otroški vrišč, ki 
je paral zrak. Vendar brez tega ni šlo, 
sani ne bi tako čudovito drsele po 
zglajeni površini. Kaj je motilo naše

mame, da so samo pokukale izza 
vhodnih vrat, ko smo kriče peljali 
mimo. Morda smo kričali še bolj, da

ne bi slišali, kaj mame hočejo, čeprav 
smo vedeli, kaj bi rade. Vseeno je 
veselje vriskalo iz nas. Na pokih klic 
mame je ukazovalno priletel med nas, 
bil je kratek kot AMEN. Brez 
pomišljanja sem se utrgala lepemu 
trenutku in odšla domov.

Samo bežen klic razigračem na Gasi, 
je za trenutek obvisel v zraku: "Jutri!" 
Kakor da bi lahko jutri ponovili 
današnjo srečo. Kakor da nas bo jutri 
pričakal prav ta trenutek, ki smo ga

danes prekinili, ta zglajena, sijoča 
cesta, nedotaknjeno sanišče in 
otroško igrišče, katerega so starši tudi 

rabili za svoje opravke.

Z upognjeno glavo in s 
svečko na koncu nosu sem 
racala domov, za mano pa so 
se poslušno vlekle sani. Sani, 
še vse tople naših otroških 
teles, so me hotele opomniti, 
da je jutri še en dan, naj ne 
bom otožna ter me oplazile 
po nartu, predno sem stopila 
na prag in jih nemarno vrgla 
v drvarnico.

Ob topli temnozeleni peči, ki 
nas je otroke pričakovala, 
kakor da je stala tam samo 
zaradi nas, sem zmetala s 
sebe obleko, ki je toga padla 
na tla in pod njo je nastala 
mokra lisa. Zasanjana sem 
zlezla na peč in ogrevala 
premrle ude ter obujala lepe 
trenutke na živahno 
preživeto popoldne.

Ni bilo časa za pravljice, ker 
je bil čas ena sama pravljica 
in zdelo se mi je, da svet stoji 
samo zaradi nas otrok, da je 
tako nepojmnljivo lep, bel, 

snežen, gladek, da se sveti, poln 
otroškega glasu in sreče.

Zmotilo te idile ni ničesar, niti Šajnov 
Joža s svojo porednostjo, ki je bil že 
prevelik za nas otroke. Niti mame, ki 
so se vedno takrat, ko je bilo najbolj 
lepo, pojavile na pragu hiš ter klicale 
vsaka svoje otroke. Bil je naš svet, 
čeprav ena sama ulica, bila je naša za 
ta popoldan in vredno je bilo biti 
otrok. □

Slavka Dragolič
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Kultura
NAŠI LIKOVNI DNEVNI NA MUTI

“TO JE MOJ 
PORTRET"

V okviru Prešernovega dne in slovenskega kulturnega 
praznika so v vrtcu na Muti že ves prejšnji teden in v 
tem tednu otroci na veliko ustvarjali. S pomočjo Branka 
Repnika so spoznavali različne likovne tehnike, lepoto 
svinčnika in barve ter lepoto crt in potegov s čopičem ali 
svinčnikom.

Nova knjiga 
o Koroški in 

Korošcih
To je knjiga dveh avtorjev, Bogdana Žolnirja in Mileta 
Pavlina, z naslovom "Protifašistični odpor • Koroška od 
začetka vstaje do konca leta 1943". Izšla je decembra 
pri založbi Drava v Celovcu. Predstavili so jo 3. februar
ja v koroškem pokrajinskem muzeju v slovenj Gradcu.

"V tem tednu smo še intenzivneje 
želeli vzpodbujati otrokovo na
ravno nagnjenost do likovnega 
izražanja. Ob tem otroci na vseh 
razvojnih stopnjah - od malčkov do 
malih šolarjev - razvijajo svoje 
ročne spremosti in iznajdljivost. Ko 
so se otroci odločili za material in 
način dela, so sami - povsem 
samostojno- oblikovali delo. S tem 
so razvijali sposobnost vrednotenja 
lastnih del in del drugih otrok.

umetniška doživljanja v vsej njihovi 
paleti. Ogromno smo naredili na 
področju glasbe, dramske umet
nosti, literature... Ker pa imamo to 
srečo, da med nami na Muti živi 
gospod Anton Repnik, kamor se 
kdaj povabimo, smo izkoristili 
možnost sodelovanja z njim. 
Kadarkoli se obrnemo nanj, se nam 
prijazno odzove. Tudi tokrat je 
toplo sprejel v njegovi galeriji, sin 
Branko je ves teden delal z nami, v

Mali in veliki mojster - mi delamo...

Ob tem, ko nam je Branko 
pokazal, kako na praznem papirju 
nastanejo prve poteze in kako kas
neje iz njih nastane prava slika - 
tokrat je pred nami rasla prava koza 
- so otroci plemenitili čustveno 
doživljanje ob lastnem in ob tujem 
izdelku", je povedala ena izmed 
dveh idejnih vodij projekta Naši 
likovni dnevi v vrtcu, gospa ELICA 
REPNIK.
Sonja VODUŠEK, druga nosilka 
projekta, dodaja: "Ne samo v tem 
tednu, štirinajstih dneh, a tokrat pa 
le bolj intenzivno, marveč skozi vse 
leto, spoznavamo in bogatimo naša

petek, lO.februarja pa 1 torno imeli 
celo ta pravo in veliko otvoritev 
likovnih del naših otrok v njegovi 
galeriji.

Vsak izmed osemdesetih otrok, ki 
obiskujejo naš vrtec, bo razstavljal 
vsaj po eno delo in tako svojim 
domačim pokazal, kaj vidi, kaj čuti 
in kaj želi... Zelo, zelo veseli 1 torno, 
če bo čimveč mamic, očkov, babic, 
dedkov, bratcev in sestric v tednu 
od 10. do 17. februarja vstopilo v 
galerijo Repnik in se vživelo v 
notranji svet otrok.'Q

tekst in foto: T. Repnik- Vrhnpk

Knjiga govori o naših 
očetih, dedih in tudi 
že pradedih med 
drugo svetovno 
vojno, ko je skoraj vsa 
Evropa bila pod 
oblastjo nem-škega 
okupatorja. V tem 
delu je opisan narod
noosvobodilni boj 
slovenske Koroške tu 
in onstran sedanje 
državne meje.

Dragocena je pred
vsem zaradi tega, ker 
je pisana po merilih 
zgodovinske znanos
ti, vsa dognanja sloni
jo na kritično prever- 
jenih pisanih in ustnih 
virili ter na ugotovit
vah drugih raziskovalcev.

Ker je soavtor Bogdan Žolnir začel 
zbirati podatke o partizanstvu pri 
nas takoj po letu 1945, jih je zbral 
veliko od soudeležencev in 
neposrednih prič, ko je bil spomin 
še svež in tudi ni bilo razlogov, da bi 
resnico prikrojevali po svoje. Pri nas
tajanju knjige so sodelovali vidni 
strokovnjaki in tudi zato je kakovost
nejša. S tem ni zmanjšana zasluga 
obeh avtorjev, da je v njej dosedaj 
podana najbolj popolna zanstvena 
podoba boja koroških partizanov in 
vsega ljudstva proti tujcem in nji
hovim domačim pomočnikom na 
Koroškem ozemlju, poseljenim s 
Slovenci, do začetka 1944. leta. 

Knjiga je vredna, da bi jo vsak malo 

bolj pismen Korošec vzel v roke in 

jo vsaj pregledal, da ne govorimo o 

učiteljih, politikih in vseh tistih, ki se 

imajo za izobražence.

Telimi uvod je prispeval slovenski 
raziskovalec iz Celovca drAvguštin 
Malie, Bogdan Žolnir obravnava 
odpor v Mežiški dolini in območju 
južne Koroške vse do Železne 
Kaple, zahodno cxl nje in do Ziljske 
doline pa znan zgodovinar goren
jskega pratizanstva Mile Pavlin 
Veliko strani je posvečenih Mežiški 
dolini, ker je pač ta del koroške 
zemlje bil izhodišče ali baza za ? 
vojaške in organizacijsko-politične 
akcije na avstrijski del Koroške.

Delo je nastalo desetletja in je izšlo 
ob pravem času, ob 50-letnici 
zmage nad fašizmom, ko lahko pri 
nas beremo in poslušamo zelo 
čudne polemike o tem izjemnem 
časti in dogajanju. Svet pa se vneto 
pripravlja na njeno proslavo. Knjiga 
je tu, vzeminmo jo v roke in si 
razbistrimo pogled na dogajanja na 
Koroškem pred več kot 51. leti. □

Alojz Krivograd
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Kultura

VEČNE
KAŠČE

Slikovita privlačnost koroških kašč vedno 
znova prevzame slikarje, da jih skušajo ujeti v 
svoje umetnine in jih ovekovečiti za prihodnje 
rodove. Tudi Matevž Šumah z Raven na 
Koroškem jih je kar nekaj zbral v svojo zbirko, 
ki krasi večinoma stene njegovega stanovanja, 
"posodi" pa jih tudi za priložnosme razstave.

Lani je tako razstavljal kar trikrat, v Domu 
starostnikov v Čmečah, na Prevaljskih jesen
skih srečanjih in v domu Ajda na Libeliški gori. 
V teh dneh so njegova dela na ogled v 
gostišču Brigita v Strojnski Reki.O

V.M

© pooblaščen servis in prodaja osebnih avtomobilov ter dostavnih vozil RENAULT 
© prodaja originalnih rezervnih delov za vse modele RENAULT 
© možnost nakupa vozil na kredit, ogled vozil v salonu, dobava takoj 
© v mesecu februarju vam Renault ob nakupu modela Clio podari bon za 35.000 SIT

RENAULT - AVTO ŽIVLJENJA VABLJEN! !
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RAVENSKI KOROŠKI OKTET
JE SLAVIL

PETINTRIDESETLETNICO
Leta 1959 so se štirje prijatelji 
zbrali in poskusili zapeti po svoje: 
Peter Grogi, Tone Ivartnik, 
Lovrenc Mačič in Franc 
Podmeninšek. Jeseni leta I960 so 
že prvič zapeli pred domačim 
občinstvom, istega leta pa so na 
prvem občinskem tekmovanju 
"Pokaži kaj znaš" na Prevaljah 
zmagali. Kmalu so se jim pridružili 
še drugi štirje prijatelji in iz kvarteta 
je nastal oktet (Teodor Mačič, 
Alojz Winkler, Adolf Primožič, 
Lojze Fink, Franc Podmeninšek, 
Peter Grogi, Albin Kranjc, Lenci 
Mačič in Viktor Krivec - pevovod
ja). Dogovorili so se, da se oktet 
imenuje KOROŠKI OKTET.
V prvih letih so se oktetu pridružili 
še Ivo Grogi, Boris Škrubej, Alojz 
Kotnik in Milan Tušek. Koroški 
oktet se je ljudem takoj priljubil in 
so ga hitro sprejeli za svojega. 
Tako je bila tudi oktetova bera 
prvih desetih let pisana in bogata. 
Ob številnih vajah in nastopih na 
proslavah in drugih prireditvah so 
dočakali svoj prvi letni koncert, ki 
so ga imeli jeseni leta 1961. 
Oktetove uspehe v letu 1962 ilus
trira kar 12 celovečernih koncertov 
in nekaj oktetovih najboljših 
pesmi, ki jih je posnela RTV 
Ljubljana. Leta 1963 so prvič sne
mali tudi na radiu Maribor. Viktorja 
Krivca je v tem letu zamenjal pri 
zborovodstvu Jože Petrun. Oktet 
je vsako leto veliko nastopal v 
domači dolini in izven njenih meja 
in počasi zorel. Pevci Koroškega 
okteta so 27. in 28. junija 1964 bili 
s svojimi žlahtnimi glasovi nosilci 
glavnih vlog operete Radovana 
Gobca "Hmeljska princesa". Jeseni 
leta 1964 je prevzel umetniško 
vodstvo Koroškega okteta Jože 
Leskovar. Posebej velja omeniti 
uspešen nastop v Plilrerku, kjer so 
2. 11. 1965 bili v gosteh pri 
slovenskem društvu Edinost.
Tudi RTV Ljubljana je postala Ixilj 
pozorna na naše pevce in 19. 
februarja 1966 so nastopili v radijs
ki oddaji "Pokaži, kaj znaš". V tem

letu so sprejeli tudi obetavno vabi
lo iz Češkoslovaške in bili od 22. 
do 29. maja 1966 gostje tovarne 
Škoda. Jeseni 1966 je bilo na 
Ravnah na Koroškem prvo 
srečanje koroških zborov s te in 
one strani meje, ki je postalo 
pozneje znano pod imenom "Od 
Pliberka do Traberka". Za prired
itev je bilo tolikšno zanimanje, da 
v dvorani Titovega doma prepros
to ni bilo dovolj prostora za vse, ki 
so si želeli srečanje ogledati. Člani 
okteta so v tem obdobju bili: Lojze 
Fink, Viktor Čeh, Tone Ivartnik, 
Ivan Grogi, Peter Grogi, Alojz 
Kotnik, Milan Tušek in Alojz 
Winkler.
Svojo desetletnico so oktetovci 
proslavili skupaj s petletnico 
Ljutomerskega okteta in desetletni
co Šaleškega okteta in priredili kar 
tri jubilejne koncerte.
Že junija 1972, ko se je v Sloveniji 
spočela nova kulturna prireditev 
"Srečanje slovenskih oktetov" v 
Šentjerneju na Dolenjskem, so se 
je oktetovci udeležili in na njej 
redno sodelovali. Peli so tudi sko
raj na vseh prireditvah v kraju in v 
dolini - tudi na pogrebih. Avgusta 
1973 so se na grobu poslovili od 
svojega prvega umetniškega vodje 
Viktorja Krivca. Leta 1974 se je 
poslovil umetniški vodja Jože 
Leskovar in na njegovo mesto je 
stopil Tone Ivartnik, ki je bil pevec 
v oktetu vse od njegove 
ustanovitve. Tako kot vsako leto 
so peli na reviji "Od Pliberka do 
Traberka" in se 14. februarja na 
grobu v rodnem Šentanelu 
poslovili od obujevalca koroških 
ljudskih pesmi, profesorja Luke 
Kramolca. V tem obdobju je bilo 
uspešnih nastopov za nekaj strani 
dolgo kroniko.
Počasi so se pomladili in peli v 
takšni zasedbi: Zvone Erjavec, 
Stanko Gorenšek, Mirko Gerdej, 
Jože Plohl, Lojze Fink, Mirko 
Rožej, Roman Pogladič in Florjan 
Hovnik. Naj omenimo samo gos
tovanja v tujini: Od 7. do 10.

septembra 1979 so gostovali v 
Makedoniji. Od 23. do 27. novem
bra 1979 so gostovali na Švedskem 
(Landskrona, Halmstad in 
Goteborg). Spet je sledilo nasled
nje desetletje. V tem obdobju so 
bili pevci okteta Zvone Erjavec, 
Mirko Rožej, Marjan DimtLš, Mirko 
Papertnik, Mirko Gerdej, Jože 
Plohl, Florjan Hovnik in Edo 
Osojnik, umetniški vodja pa še 
vedno Tone Ivartnik. Dokaz nji
hove velike priljubljenosti je izred
na zlata Prežihova plaketa, ki jim 
jo je 10. 2. 1989 kot najvišje 
občinsko kulturno priznanje 
dodelila občinska kulturna skup
nost za njihovo pomenljivo in 
obsežno kulturno dejavnost.

Danes sestavljajo Koroški oktet 
Ravne na Koroškem naslednji 
pevci: Zvone Erjavec, Slavko 
Pangerc, Marjan Dirntiš, Mirko 
Gerdej, Jože Petrič, Jože Plohl, 
Florjan Hovnik in Edo Osojnik. 
Umetniški vodja okteta je še vedno 
neutrudni idealist Tone Ivartnik. 
Taki so se predstavili v torek, 7. 2. 
1995, s celovečernim koncertom, 
ki so ga posvetili slovenskemu 
kulturnemu prazniku, ob njih pa je 
zapelo še 14 pevcev iz prejšnjih 
generacij okteta. Koncert sta 
pripravila in vodila umetniška 
vodja Jože Leskovar in Tone 
Ivartnik. Za vse, ki so takrat bili v 
ravenskem kulturnem domu, je 
bilo to nepozabno doživetje. □

Miroslav Osojnik

OBIŠČITE NAS IN 
SPOZNALI BOSTE, DA JE 

NAKUPOVANJE DARIL LAHKO 
ZELO PRIJETNO OPRAVILO.

IZBIRALI BOSTE LAHKO 
MED DARILI ZA VSE PRILOŽNOSTI, 

ZA OTROKE IN ODRASLE.

VSA DARILA VAM BOMO PO 
ŽELJI TUDI ARANŽIRALI.

GUKO d.o.o.
ČEČOVJE 5

62390 Ravne na Koroškem 
Tel.: 0602/20-165 Fax: 0602/21-076

24 - 03/95 PREPIH



(Spomini

Ob 15 - letnici smrti pisatelja Leopolda 
Suhodolčana

RAVNATELJ
Velikokrat se spominjam svo
jega otroštva, preživetega na 
Prevaljah. Bilo je pestro in 
zanimivo. Od jutra do večera 
so se vrstila potepanja od 
Žažeja do Perzonalov, od 
Ciglance do Brinovega Vrha. 
Živahno kot le kaj! Brcanje 
žoge po igriščih, šahiranje pri 
Vavkanu, dninarstvo pri 
sosedih in na okoliških kmeti
jah, prva ljubezenska hrepe
nenja in utrjevanje bujne fan
tazije tako, da so se rojevale 
pesmi in kmalu zatem tudi 
prve črtice. Lirika in proza! 
Takrat, pred petintridesetimi 
leti, sem se na Osnovni šoli 
zelo hitro soočil z ravnatel
jem. Bil je moški s košatimi in 
lepo pristriženimi brki. 
Urejen, da je le kaj, z 
globokim glasom me je spre
jel v zbornici z besedami: "A 
to si ti!" Znamenita likovna 
pedagoginja Danica Vinšek 
me je pripeljala k ravnatelju 
na zagovor z besedami: "Nič 
ne uboga, šestila nima, samo 
zgovarja se. "
Ravnatelj me je vmes neka
jkrat dobrohotno pogledal, se 
od nekod spomnil, da pišem 
pesmice, da objavljam v 
glasilu Vigred, da je nekaj 
posebnega v meni in me 
odpravil z mnenjem o 
spodobnosti in nespodobnos
ti mojega obnašanja, o tem, 
da vendarle naj pišem neko
liko več in se mu še v prihod
nje javim na drugačen način. 
Pa je res naneslo tako, da sem 
literarno ustvarjal kar naprej 
in se v mladeniškem obdobju 
spet in spet videval z ravnatel
jem, ki je iz leta v leto postajal 
pomembna pisateljska oseb
nost z literaturo za odrasle in 
mladino. Če se spominjam 
Dečka na črnem konju, ki mi 
je buril otroško domišljijo in 
Skritega dnevnika, ki me je 
prežel s tesnobo in upanjem. 
E, moj ravnatelj, sem si mislil, 
kaj vse mu roji po glavi. Pa 
vendarle, njegov oseben 
odnos do otrok, do učiteljev 
okrog sebe, do ljudi Prevalj, je

prispeval k temu, da smo ga 
sprejeli za svojega, za oseb
nost, ki smo jo kar pogrešali, 
če ni bil ob pomembnih 
dogodkih z nami in za naša 
načrtovanja.
Ničkolikokrat so mi 
posamezniki zatrjevali, da je 
bil odličen ravnatelj, da je znal 
ljudem dopovedovati stvari 
na enostaven in miselno jasen 
način, da je bil človek zdravih 
pogledov in racionalnega 
obnašanja. Predvsem pa je bil 
napreden ravnatelj. Že uved
ba bralnih značk v širši 
slovenski prostor je dokaz za 
to, da je bil ravnatelj po 
značaju širok in odprt za 
novosti, ki so se sicer rojevale 
na periferiji, so pa kasneje 
imele svoj pozitiven odziv v 
večjih mestnih središčih. In še 
sreča, da je bilo tako.
Zato mi v spominjanju ni 
težko obuditi trenutkov in 
časa, ki sem ga živel med sija
jnimi ljudmi, pa naj je bil to 
Hribovec, Blaž Mavrel, 
koroški starosta dr. Franc 
Sušnik, ali pa športni zanesen
jak Koničev Lipi in premišljeni 
advokat dr. Dušan Senčar. 
Vsak po svoje so bili ravnatel
jevi pobomiki in moji vzori. 
Vse dokler, da nisem nekega 
lepega dne zapustil ta 
poseben kraj in te izvrstne 
ljudi. Naneslo je tako, da 
živim v mestu kulture in 
mestu prizadevanj za mir. 
Vseskozi živo spremljam in se 
ukvarjam s koroško književno 
ustvarjalnostjo. Delam za 
Odsevanja in delam za 
založništvo Votane. In živim z 
ljudmi mlajših generacij, z 
ljudmi, ki nekaj hočejo, ki 
nekaj so; in še nekaj bodo. 
Kadar se vračam na Prevalje 
pa skoraj redno zaidem na 
Barbaro, kjer se spet in spet 
srečujem s prijatelji moje gen
eracije, z mojimi najboljšimi 
prijatelji, s pokojnim Stan- 
kotom, Poldetom, Lojzijem in 
spoštovanja vrednim ravnatel
jem Leopoldom Suhodol
čanom. O Niko R. Kolar

NEKAJ MISLI O 

DR. FRANCU SUŠNIKU
(Ob 15-letnid njegove smrti)

Dr. Sušnik je izoblikoval iz sebe tako izstopa
jočo osebnost in naredil za druge toliko korist
nega, da so mu ljudje (vsaj nezavedno) pripiso
vali take izredne sposobnosti, kot so značilne za 
karizmatične osebnosti.
Delavski otrok iz socialnega dna se je skozi 
popolnoma nemško osnovno šolo, skozi gim
nazijo v Celovcu ter univerzo v Ljubljani in 
Zagrebu bleščeče dokopal do diplome profe
sorja in do naslova doktorja znanosti, kar se je 
takrat posrečilo zelo zelo redkim posameznikom 
ne le iz naše ožje, temveč tudi širše okolice.
S svojim študijem si je pridobil veliko znanja, v 
zgodovinsko razgibanem času svojega življenja 
pa bogate življenjske izkušnje in čut za razliko
vanje med puhlimi obljubami in plehkim bese
dičenjem na eni pa uresničenimi dejanji, vse
binsko polno informacijo in resnično umetniško 
izpovedjo na drugi strani.
Izrazne možnosti nemščine je tako poznal in 
obvladal, da so mu rojeni Nemci, tudi poznaval
ci nemškega klasičnega leposlovja, presenečeni 
prisluhnili, ko jim je spregovoril v njihovi 
materinščini.
Izvirnih misli svojih razglabljanj in spoznanj ni 
silil v okvire ustaljenih stavčnih kalupov, temveč 
jim je iskal in našel ustrezni izraz, zato vsi nje
govi sestavki nosijo tako značilni osebni pečat, 
da jih ni mogoče pripisati nikomur drugemu.
Ni pisal s širokimi epskimi zamahi kakor 
Prežihov Voranc, toda svojih stavkov tudi ni fi
ligransko oblikoval. V njih je iskal skladje med 
vsebinsko močjo in oblikovno ustreznostjo 
povedanega.
V šoli je preganjal puhlo besedičenje in dijake 
svaril pred stavki, ki bi v prižganem zvezku 
zgoreli prej kot zvezek, ker bi bili bolj papirnati 
od papirja samega.
Domačemu narečju je izkazoval veliko 
pozornost in mu v svojih tekstih priboril 
enakovrednost s splošnoslovenskim besedjem 
in načini izražanja.
0 domačih krajih in ljudeh je pred vojno spre
govoril v drobnih Šenturšeljcah; v Prevaljski 
legendi je poiskal v domačem okolju le geograf
ski okvir splošnemu prikazu moralne in verske 
poplitvenosti. Ob romanu o lastnem rodu, ki ga 
je snoval, je v esejističnem slogu obdeloval 
zgodovinske nadrobnosti, ki bi lahko tvorile 
časovno ozadje usod, v romanu nastopajočih 
oseb.
Široko časovno obdobje je želel presvoditi s 
svojo pripovedjo. Gotovo naj bi segala od 
davnega leta 1680, ko je tuja ženska čez planino 
prinesla na Suško “črno kugo", ki je umorila 
očeta, mater pa tri otroke, prizanesla pa malemu 
Tomažku, da je lahko Suška pušča spet oživela, 
pa najbrž vsaj tja do let, ko se je po drugi sve
tovni vojni dolina razživela spremenila svoj živ

ljenjski utrip in začela naglo spreminjati svojo 
podobo.
Med tema dvema mejnikoma je bil čas osvo
boditve podložnega kmeta in za mnoge zopetne 
vrnitve v najemništvo. Vmes je bil čas vzpona in 
propada fužin v Mušeniku in Mežici; čas 
mogočnega leškega premogovnika in njegov 
propad; vmes čas še mogočnejše prevaljske 
železarne, kjer je fushinska oblastnija septembra 
1852 med drugim določala, da: “Zhas za delo 
sazhne ob shesteh sjutra, ino terpi do sedmeh 
svezer”. Vmes je bilo leto 1899, ko so zaprli 
železarno in se je prevaljska kri razlila po Evropi 
in Ameriki.
V manj kot pol stoletja sta svet pretresli dve 
krvavi svetovni vojni, ki ju je doživel in občutil 
tudi dr. Sušnik. Po prvi je poleg vsega drugega 
s hitro ježo po bližnjicah prehitel avstrijskega 
tekmeca in pred njim vzpostavil slovensko 
oblast v zgornjem koncu doline.
Drugo, ko “je smel pes po svoje lajati, Slovenec 
pa ne po svoje žebrati", je preživel v konfinaciji, 
zaporu in končno v koncentracijskem taborišču 
Dachau.
Po njej je pozni potomec Suškega Tomaža z 
gimnazijo, študijsko knjižnico, a tudi “delavskim 
muzejem” odprl vrata gradu na Ravnah potom
cem brezimenih koroških davnih in razgrnil 
prednje bogatijo človeške kulturne dediščine. 
Malokdo si je upal v preteklosti sanjati o tem 
bogastvu, s petimi desetletji delovanja gimnazi
je pa je postala potreba po znanju domača 
vsem. In prav v tem je ena največjih Sušnikovih 
zaslug.
Toda nujen tehnični napredek in vedno nove 
materialne dobrine dr. Sušnilku niso predstav
ljali cilja, temveč samo sredstvo za dosego 
notranje bogatejšega, popolnejšega, vse bolj 
počlovečenega življenje, ko kultura ne bo 
potratni priboljšek, temveč nikoli dokončan pro
ces izpopolnjevanja, žlahtnjenja in plemenitenja 
našega vsakdanjega bivanja 
Pred leti sem nekje zapisal: “Čas spreminja 
podobo krajev in načine življenja. Sadovi 
preteklosti se ohranjajo z močjo, ki jim jo dajeta 
njihova vpetost v sedanje dogajanje in njihova 
naravnanost v potrebe prihodnosti. Ohranja jih 
njihova sposobnost da lovijo in ohranjajo korak 
zvedno hitrejšim razvojem."

Vse to velja tudi za zapuščino dr. Franca 
Sušnika. Na nas je, da se ne izgubimo v 
malenkostnih prepirih in pritlehnih nagajanjih 
drug drugemu, da se ne zadušimo v 
samovšečni vasezaprtosti strank in krajev, 
temveč dojamemo duha tudi Sušnikovega 
izročila, usmerjenega v prihodnost in čez meje 
ozkih lokalnih skupnosti. □

Janez Mrdavšič
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Baciccii

PESNIK 
PREŠEREN, 
SONETI PA 
NESREČNI

Piše: Blaž Prapotnik
Prijatli, spet smo slavili 8. februar, 
nacionalni kulturni praznik. Dan, 
ko je, narodu pesnikov, umrl urad
no največji slovenski pesnik: dok
tor France Prešeren, mojster sone
ta in umetnik domala vseh oblik 
pesniške besede; človek, ki je 
povzdignil jezik majhnih 
Slovencev med velike umetniške 
jezike Evrope. In danes ga častimo 
z vsem dolžnim spoštovanjem, žal 
pa hkrati zahajamo v malikovanje, 
ko postanejo ime, lik in delo 
tovariša Franceta zaščiteni in dvi
gnjeni ra oltar ter uporabljani kot 
kalup ali model za večino proslav; 
pa tudi če Zdravljice, Prešernove 
napitnice - naše in vaše himne, 
sploh ne štejemo.
Proslave postajajo preveč pred
vidljive, klišejske in zato nezan
imive, pa čeprav lahko kak spre
ten režiser pobaše zaradi in po 
zaslugi Prešerna več tisoč zelenih 
prešemov. Ampak to je že zakulis
je, ki pa vendarle deluje kot zelo 
zanimiva predstava - vredna 
razmisleka. Saj v prestolnici nes
ramežljivo porabijo za eno 
proslavitev toliko sredstev, kot jih 
ima srednje velik kraj na voljo za 
celoletno delovanje kulture. 
Ampak to le mimogrede. Vrnimo 
se k slavljencu in sedmini.
Francetu Prešernu ne gre rxlrekati 
veličine, bilo pa bi vredno in za
nimivo, zgolj filozofsko, razmisliti 
o statusu "največjega slovenskega 
pesnika". Morda tudi o nazivu 
"največjega slovenskega pisatelja 
in dramatika", ki pa še vedno pri
pada Ivanu Cankarju. Je to attso- 
lutna titula, podeljena enkrat za 
vselej? Avreola, ki večno krasi le

eno glavo in meče senco ra vse 
ostale in jim tako že v osnovi 
odreka teoretično možnost, čeprav 
dejansko obstaja - prekositi moj
stra?! Na tak administrativen način 
je velikan tako dobro zaščiten 
pred Davidi, da ti sploh ne vihtijo 
več frač tako visoko.
Morda tudi zato tako pogost 
mačehovski odnos javnosti do 
sodobnih ustvarjalcev, saj revčki 
sploh nimajo niti najmanjše 
možnasti postati rajvečji slovenski 
pesnik. Kar pa je še vedno bolje 
od navade v starem Rimu, ko so 
zmagovalca pesniškega tek
movanja vsevprek častili, 
poraženci pa so morali svoje, 
domnevno slabše verze, s črnilom 
vred polizati s pergamenta. No, 
malo bolje se nam vendarle godi, 
čeprav smo še daleč od idealne 
države ali vsaj zdrave družbe.

Opaziti pa je tudi vse večje 
razumevanje podjetnikov za spon
zoriranje kulture. Ta odnos seveda 
ne temelji zgolj ra sentimentalno
sti, ampak se tudi v kulturi čedalje 
bolj uveljavlja marketing, kljub 
mogočnemu monopolu države, ki 
še vedno deli in vlada na tem 
področju in s tem na nek način 
uspava uslužbence, da se premalo 
povezujejo in slabo sodelujejo s 
sorodnimi dejavnostmi. Še vedno 
ne znamo v turistični ponudbi 
kraja, doline, pokrajine,., zajeti 
bogate kulturne dediščine in 
sodobne ustvarjalnosti, ra katero 
smo, vsaj v dneh pred Pustom, 
tako zelo ponosni.
Evforično omenjanje, recitiranje, 
citiranje, hvaljenje in brisanje 
prahu ni najbolj posrečen poklon 
pesniku in deluje glede na prej 
omenjeno bolj kot liiravščira kot 
kaj žlahtnega. Če pa prebiramo 
njegovo svetovljansko literaturo in 
hkrati vemo, da vedra ljudi pozna 
le nekaj stereotipnosti, celoten 
opus pa je zopet bolj ali manj 
prepuščen osnovnošolcem, liter
arnim sladokuscem, študentom 
komparativistike, intelektualcem 
in podobnim čudakom, je slika kaj 
klavrna, nesrečna. Ves Italo pa je v 
resnici - februarska inflacija 
Prešerna, tistega poeta, ki nas 
motri z entisočtolarskega bankov
ca ut ne reče nič, medtem ko ras 
skriti v glavnem le konvertibilnost 
valute, ne pa tudi trdnost drugih in 
drugačnih vrednot.
In znano vprašanje enega izmed 
velikih: "Veš poet svoj dolg?" se 
nanaša zgolj na finančno- 
računovodske banalnosti. In tiha 
želja za praznik: biti vsaj pesnik na 
bankovcu.Q

TEKSTILNA INDUSTRIJA
Otiški vrh d.o.o.
Otiški vrh 53 
62373 Šentjanž pri 
Dravogradu 
Tel.: 0602/85-234 
Fax: 0602/85-279

Tekstilna Industrija Otiški vrh

* OBLAČILA 
ZA NOČ SI jurac

* N00AVI0E

Toplina dneva * Izbor noči * Občutek sanj

ovlohišo bolmico
balmico d.o.o. .pohorsko 21 slovenj gradeč

novo na KOROŠKEM
M A R U T Iful
MARUTI 800 DX - city star s kat. 10.970 DEM

osebna vozila vseh velikosti

$ SUZUKI

swift 1.3 GS/3v 
swift 1.3 GL MINT 
swift sedan 1.3 GL/4v

samurai 
vitara 
vitata 5

4WD

19.000 DEM 
19.928 DEM 
20.631 DEM

od 24.961 DEM 
od 34.975 DEM 
od 40.311 DEM

uQodni krediti, leo/ing. /taro xa novo
odprto :pon - pet. od 7 -16 h, tel.:0602-44-192
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Naše živali

PRIJAZNOST, SRČNOST, 
PRIJATELJSTVO

Neizmerno je zadovoljstvo, ki ga <1oveku nudi domač hišni prijatelj.

Ljudsko izročilo že dolgo pripisu
je domačim živalim ugodno 
zdravilno učinkovanje. So 
pomembni dejavniki v življenju 
otrok in ostarelih ljudi. Normalen 
človek se zelo naveže na 
domačo žival. Ta npr. pomaga 
človeku, da se nauči spo
razumevanja brez besed, da 
spozna neprecenljivo vrednost 
narave. Kdor ne mara živali, tudi 
ne zna ljubiti sočloveka. Kdor ne 
pozna živali, ne čuti spoštovanja 
do drugega živega bitja. V 
družinah z domačim ljubljencem 
je splošno vzdušje vedrejše in 
bolj prijazno. Preko njih se zgodi, 
da sklepamo nova prijateljstva, 
kajti nemalokrat so prijetna in 
neobremenjujoča termi pogovora 
in komunikacije nasploh.

Pri izbiri domače živali se ljudje 
zelo pogosto odločajo za psa. Se 
do danes ne vemo, kako je prišlo 
do tega, da smo se spoprijateljili s 
to lepo živaljo. Prvi udomačeni 
psi so bili najbrž volkovom 
podobni mrhovinarji, ki so se 
podili po kupih smeti okrog 
domovanja zgodnjega človeka.

je imeti zdravega in lepega štiri
nožca. Zakaj?
Dolgoletni ljubiotelj psov, gos
pod Milan Verčkovnik magister 
veterinarske znanosti, čuti do 
njih veliko naklonjenost in 
spoštovanje:

upoštevati izkušnje drugih.

Psi so do ljudi veliko bolj prijetni, 
kot so si ljudje med seboj. Lahko 
nas naučijo, kako se razveselimo, 
če doživimo kaj veselega. Svoje 
veselje pokažejo odkrito z lajan

jem, skakanjem, mahanjem z 
repom. To je osvežujoče in mla
dostno. Vse življenje so radoved
ni in učljivi.

Radovednost pa je nadvse pozi
tivna lasmost, saj omogoča, sda 
se novih stvari učimo vse življen
je. S tem ohranjamo svoje 
intelektualne sposobnosti do 
pozne starosti. Kdor ima bistro 
glavo, ni star, čeprav morda 
težko hodi. Od psov se lahko 
naučimo psihične stabilnosti in 
trdnosti. Naučijo nas, da za vsako 
malenkost ne skočimo iz kože, 
da se po nepotrebnem ne ujezi
mo. Zaradi vseh teh lastnosti 
začneš imeti psa rad in se 
navežeš nanj. Ker ti je postal pri
jatelj, ti je za njim dolg čas. Skrb 
in nega sta samoumevna.

Ob vsej tej noriji za vsakdan je 
prijaznost, srčnost in prijateljstvo 
več ot dobrodošlo. To nam 
domači ljubljenci vsekakor dajejo 
in vračati jim moramo z vso 
ljubeznijo.O

Ajda Prislan

Že v zgodnji človekovi zgodovini 
so dobili svoje vesto tudi v ver
stvih. V Egiptu so ga skoraj po 
lx)žje častili. Tudi pri Perzijcih je 
bilo prepovedano ubijati pse. Po 
grškem verovanju jih je ustvaril 
bog Vulkan. V prekolumbijski 
Ameriki so jih ob smrti njihovih 
gospodarjev kot zveste prijatelje 
pokopavali z njimi vred.

Ob vseh dosegljivih podatkih o 
štirinožnem ljubljencu pa se je 
vredno ustaviti ob vprašanju, kaj 
je tisto, ki spleta in utrjuje pri
jateljske vezi. Veliko zadovoljstvo

“Človek in pes lahko drug druge
mu veliko dajeta. Med njima je 
veliko skupnega in seveda veliko 
razlik.

Če imaš psa, nisi nikoli sam. 
Sodobnemu človeku dajejo psi 
nekakšno trdnost, nekaj , česar 
se nekateri ljudje ne naučijo 
nikoli - prisluhniti.”

V dolgotrajnem sožitju s 
človekom so psi postali zelo 
inteligentna bitja z izrazito 
sposobnostjo komuniciranja. 
Znajo se prilagajati skupnosti in

JOŽE-SILVA KREUH g
sI^IFe

GDLYAjS
BREG l 3-MEŽICA TEL.: 38 602 T5 694
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Koroška smu<arska FIS turneja

ZMAGOVALCA PIBER IN 
KLINGER

V okviru takoimenovane 
koroške smučarske turneje sta 
bila pretekli konec tedna na 
smučišču Poseka na Ravnah dva 
FIS slaloma za moške, ki ju je je 
vzorno izpeljal domači 
smučarski klub Fužinar. V obeh 
dnevih, tako v soboto kot v 
nedeljo je nastopilo več kot Ho 
smučarjev iz kar 16 - tih držav 
Evrope, Azije, Južne Amerike in 
celo iz daljne Avstralije. Prvega 
dne so vrh slaloma krojili pred
vsem člani slovenske B 2 
reprezentance, saj je zmagal Aleš 
Piber z Bleda pred Izidorjem 
Jermanom iz Tržiča, tretje mesto 
pa je osvojil Finec Janne 
Leskinen. Od koroških smučar
jev je bil najbolje uvrščen 
Mežičan Primož Pustoslemšek, 
ki je zasedel 7. mesto.
Slalom, ki je bil na smučišču

Poseka drugi dan je bil 
kakovosmo malce okrnjen. Člani 
naše B 2 selekcije Piber, 
Pavlovčič, Slivnik in Jerman so 
namreč po prvem slalomu 
koroške turneje odpotovali na 
dve FIS tekmi v Južno Korejo. 
Tako so tokrat priložnost dobili 
tudi smučarji iz takoimenovanih 
"eksotičnih" držav, kot so 
Nizozemska, Islandija, Poljska in 
Slovaška, ki v svetovnem 
smučarskem "cirkusu" ne 
pomenijo veliko. Tako je 
nedeljski slalom dobil Avstrijec 
Franz Klinger pred Velenjčanom 
Davidom De Costo, tretje mesto 
pa je pripadlo Man De Haraldu 
iz Nizozemske. Najbolje uvrščeni 
koroški smučar je bil Ožbi Ošlak 
iz Čme, ki je bil 11, medtem ko 
je smučar Fužinarja Igor 
Zagernik osvojil 17. mesto.□ -mi

LACNOVI SE 
TRETJI 

NASLOV
Potem ko je tačas daleč najboljša smučarska tekačica v Sloveniji, 
Nataša Lačen iz Črne v januarju osvojila že dva naslova državne 
prvakinje, je k svoji zbirki v nedeljo, 12. februarja dodala še enega. 
Zmagala je namreč na državnem prvenstvu v maratonu na 21 km, ki 
je bil na Pokljuki. Predtem je Lačnova osvojila naslova v teku na 5 
km v klasičnem slogu in v zasledovalnem teku na lo km v prosti 
tehniki. Nataša seveda obljublja, da bo osvojila tudi četrti naslov 
državne prvakinje, to je v teku na 15 km.

Prvenstvo lx> konec tedna znova na Pokljuki. □

gorenjesen//s d.o.0.
1^1 6.U20 Velenje, Partizanska 12 063 853 231, 854 030 ID§j 063 852 821

S PARO NAD UMAZANIJO

Brez kemičnih ali drugih čistilnih sredstev, 
z varčno porabo vode odstranjuje umazanijo 
z vseh površin, iz skritih kotov in nedostopnih 
mest.

Para je pri 120 'C izredno učinkovita.

S paro pod močnim pritiskom, 
prihranimo pri likanju polovico časa.

Tudi najobčutljivejše tkanine, 
ob upoštevanju navodil, zlikamo hitro 

in brez bojazni, da bi jih poškodovali.

V stanovanju, kjer ni ostankov kemikalij, je ozračje prijetnejše. To še posebej občutijo ljudje z alergijo in občutljivimi dihalnimi potmi.

ČIŠČeNJe BR6Z KEMIKALIJ - PRIJAZNO LJUDEM IN OKOLJU
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SILVO BELAJ

Kegljanje, ki žal še vedno ni olimpijski šport, je zagotovo ena najbolj trofej
nih panog v Sloveniji. S številnih mednarodnih tekmovanj se naši kegljači 
in kegljavke vselej vračajo s kopico medalj, med katerimi so najžlahtnejše 
prav tiste s svetovnih prvenstev. Prav teh je bilo zadnja leta največ in najod
mevnejše je bilo zlato odličje, ki so ga kegljači naše izbrane vrste prinesli s

svetovnega prvenstva v 
Bratislavi. Takrat so 
prvič nastopili kot 
samostojna reprezentan
ca Slovenije in prav 
kegljači so bili tisti, ki so 
novorojeni državi 
"darovali" prvi naziv sve
tovnega prvaka. Lansko 
leto so naši fantje ta pod
vig ponovili in drugič 
zapovrstjo postali sve
tovni ekipni prvaki na 
prvenstvu v nemškem 
Ludwigshafhu.
V družbi takšnih asov, 
kot so Boris Urbanc, 
Hari Steržaj, Franc Kirbiš 
in ostali reprezentantje, 
že vrsto let uspešno 
nastopa tačas najboljši 

kegljač Fužinarja Silvo Bdaj, saj ravenska moška ekipa že kar nekaj let 
nastopa v najmočnejši državni ligi, ki šteje 10 ekip. Že čez dvajset let je, 
odkar je Silvo vstopil v vrste ravenskih kegljačev in kmalu postal standard-

PREDSTAVLJAMO
KOROŠKE

ŠPORTNIKE

ni dan prve ekipe. Že po dveh letih je postal dan mladinske reprezen
tance Slovenije, potem ko je osvojil 5. mesto na republiškem prvenstvu za 
mladince. Kasneje je za reprezentanco nastopil na turnirju ob dnevu mla
dosti na Reki. Ko je moška ekipa Fužinarja nastopala še v drugi slovenski 
ligi, je bil Silvo proglašen za najboljšega tekmovalca lige.
Največje uspehe dosega zadnja leta, saj je bil na podlagi odličnih rezulta
tov v prvi ligi uvrščen med kandidate za slovensko reprezentanco za 
nastop na svetovnem prvenstvu leta 1992 v Bratislavi. Med sedem 
najboljših, ki so kasneje, kot smo zapisali, osvojili naslov svetovnega prva
ka, se mu žal ni uspelo uvrstiti. Toda, čast nastopiti v izbrani državni vrsti 
ga je doletela naslednje leto, ko je sodeloval na četveroboju Slovenija - 
Bavarska - Dunaj in Szeged, ki je bil v Regensburgu na Bavarskem.
Seveda je bil Silvo Belaj večkratni prvak koroške regije med posamezniki 
in v parih, dobre uvrstitve pa dosega tudi na državnih prvenstvih. Čeprav 
je lani prekoračil četrto desetletje svojega življenja, kar pa za kegljača še ne 
pomeni starost, je prav v lanski sezoni dosegel v dvojicah skupaj z Ivom 
Mlakarjem odlično uvrstitev na državnem prvenstvu Slovenije - 7. mesto. 
Na prvenstvu posameznikov je bil lani 16.
Silvo Belaj se je rodil 21.1.1954, stanuje pa na Ravnah, Javornik 28.

Ivo Mlakar

Pii«: ivo Mlakar

TINfl MflZE IN ROK 
ŠALEJ PRVA NA 
SLOVAŠKEM

V Prakovdh na Slovaškem so bile 
mednarodne igre šolskih otrok. 
Mladi do 14-tega leta starosti iz 
Slovenije, Češke, Ukrajine in 
Slovaške so se pomerili v alpskih 
disciplinah in v smučarskem teku. 
Reprezentanca mesta Raven na 
Koroškem je dosegla odlične 
uvrstitve v veleslalomu. Med dekli
cami je zmagala Trna Maže,četrta je 
bila Petra Mikeln, šesta pa Tamara 
Stropnik. Med dečki je 1. mesto 
osvojil Rok Šalej, drugi je bil Aleš 
Gorza, Šesti Ožbej Košeljnik in 
sedmi Dejan Kumer. V ekipni 
razvrstitvi mest je reprezentanca 
Raven premočno osvojila 1. mesto 
v alpskem .smučanju.

NAJMLAJŠI 
SMUČARJI NA 
GOLTEH IN NA
KOPAH
Mladi smučarji iz koroške regije, 
dal rani in cicibanke, dosegajo v 
letošnji sezoni izjemno dobre 
rezultate. Na tekmi za pokal 
Gorenjke na Golteh, ki je Štela za 
državno prvenstvo, se je na 
odlično 3. mesto uvrstil Ravenčan 
Andrej Hafner, šesti je bil Boštjan 
Rogač, dvanajsti Uika Zajc in pet
najsti Anton Kričej, vsi trije so člani 
SK Vuzenica. Med eidbankami je 
bila najbolj e uvrščena koroška 
smučarka Tina Erženičnik, ki je 
bila 16. Na zadnji tekmi v super 
veleslalomu na Kopah, ki je štela 
za prvenstvo vzhodne regije 
Slovenije, pa je bil Kričej iz 
Vuzenice drugi, Zajc četrti in 
Hafner peti. Med deklicami je bila 
sedma Jasna Rapnik, osma Katja 
Vravnik in dvanajsta Nina Pisnik.

ROBNIK 1. 
VERDINEK 4. in 10.
Na smučarsko skakalnem centru v 
Dobji vasi sta bili pretekli teden 
dve tekmi na 60-metrski skakalni

ci. Najprej so Velenjčani orga
nizirali tekmo za državno prvenst
vo za dečke do 15 let. Zmagal je 
skakalec iz Kranja Matjaž 
Delavec,medtem ko je bil Iztok 
Verdinek iz Fužinarja četrti. Druga 
tekma, ki str jo pripravili delavci SK 
Fužinar, je bila za pokal cockte za 
mladince do 16 let. Med 74 tek
movalci iz 14 klubov je zmagal 
Primož Peterka iz Triglava Kranj, 
naš Iztok Verdinek pa je osvojil lo. 
mesto. Sočasno je potekalo tudi 
tekmovanje mladincev do 18 let za 
nordijsko kombinacijo (skoki in 
teki). Izjemno lep uspeh je dosegel 
Mislinjčan Gorazd Robnik , ki je ret 
tem tekmovanju zmagal.

LAKOVŠKU DRŽAVNI 
NASLOV

Letošnje državno posamično 
prvenstvo Slovenije v judu, ki je 
bilo v Slovenski Bistrici, je prineslo 
lep uspeh tudi dvema tekmoval
cema judo kluba Slovenj Gradec 
Tomaž Lamovšek je v kategoriji do 
86 kg osvojil naslov državnega 
prvaka, Lucija Ramšak pa je Itila 
med članicami dmga v kategoriji

do 48 kg. Oba judoista sta bila 
seveda uvrščena v slovensko 
reprezentanco za bodoča mednar
odna tekmovanja. Tako je 
Ramšakova konec preteklega 
tedna že nastopila na tačas 
najmočnejšem tekmovanju judois
tov, na tekmi za svetovni poleti v 
Parizu, kjer se je zbralo kar preko 
60 državnih reprezentanc.

PREVENT S PIVO
VARNO LAŠKO

Rokometaši slovenjgraškega 
Preventa očitno niso imeli sreče pri 
žrebu polfinalnih parov v tek
movanju za pokal Slovenije. 
Potem, ko so v četrtfinalu z zmago 
na domačem terenu 29:19 in pora
zom v gosteh s 15:22 izločili iz tek
movanja drugoliga.ško ekipo 
Interier Krško, jim je žreb 
"naklonil" najmočnejšega nasprot
nika Pivovarno Laško iz Celja. 
Drugi polfinalni par sta Gorenje 
Velenje in Šešir iz Škofje Loke. 
Prvo tekmo so rokometaši 
Preventa in Pivovarne Laško že 
odigrali v sredo, 15. februarja v 
dvorani v Slovenj Gradcu.O
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Glasirana črna kronika
Na sploh je zelo zanimivo, da se 
zadnje čase prav v tej diskoteki v 
Dobji vasi in okoli nje, zlasti v 
zgodnjih jutranjih urah, dogaja 
precej kršitev javnega reda in 
miru ter drugih podobnih dejanj. 
Če zadevo malce po svoje glosi- 
ram in zasučem, bi dejal, da je 
ime diskoteke kar pravšnje. 
Marsiko-mu se namreč (od udar
ca) v glavi kar zabliska in zasveti 
se mu žarnica, da lahko zavpije: 
"Eureka] Odkril sem...!"

Da pa mi ne bo kdo kaj očital: 
nobenega podatka nimam, da bi 
za takšno stanje bili krivi lasmiki 
ali upravljala diskoteke. V takšnih 
izbruhih bržkone pride na dan 
pomanjkanje primerne vzgoje 
njenih predvsem mladih obisko
valcev. Kljub temu pa je seveda 
treba upoštevati tudi odlok o pre
povedi točenja alkoholnih pijač 
mladoletnim in vinjenim osebam.

Terminatorji
Kaže, da je tudi pri nas vse več 
ljudi, pred katerimi ni nič več 
varno. Spravijo se nad vse in pov
sod želijo pokazati, kakšni "juna
ki" so. Seveda pa to svoje 
"junaštvo" pokažejo pod okriljem 
teme. Takšne sorte tič ali tički so 
oni dan, ali bolje rečeno noč, 
delovali tudi v Mislinji. Za njimi 
sta ostala dva huje poškodovana 
avtobusa, en "napaden" osebni 
avtomobil, ušel pa jim tudi ni 
okrasni kozolec pri bencinski 
črpalki, Zares "hrabro" dejanje!

Podobno nerazumno "junaško 
dejanje" je naredil ali pa so 
naredili še neznani storilci 30.1. v 
Dobji vasi pri Ravnah na 
Koraškem. S kamenjen in brcami 
so razbili kar 16 stekel na vratih in 
oknih samskega doma v tem 
naselju. Gmotna škoda znaša 
dobrih 30.000 tolarjev.

Bunkerašica
Z današnjo kroniko - v ta veselo 
zasukanem delu - uvajam nov 
izraz ali terminologijo: 
bunkerašica. Če sem doslej v 
primerih, ko policija nekoga 
odpelje v "bunker" (uradno v 
prostor za pridržanje do 
iztreznitve - op. pisca), v glavnem 
uporabljal moški spol, torej 
"bunkeraš", je morala v tak pros
tor v Slovenj Gradcu zdaj še 
ženska.
Gospa E.K. je namreč dne 8.2. - 
če bi bil to 8. marec, bi najbrž prej

30-03/95

Lovopust no 
tosco

Temeljna značilnost minulega štirinajstdnevnega obdobja v koroški črni 
kroniki - vsaj sodeč po policijskih zapisnikih - je vsekakor izredno veliko 
število kaznivih dejanj hude telesne poškodbe. Gre seveda za tisto, čemur 
bolj po domače rečemo gostilniški pretep. Najbolj zaskrbljujoče pa je, da 
so bila ta dejanja zvečine storjena zares nasilno in žrtev je običajno bila 
hudo poškodovana.

Tako je na primer D.T. z Leš nad Prevaljami utemeljeno osumljen storitve 
kaznivega dejanja hude telesne poškodbe. Dne 11.1. naj bi bil namreč 
med prepirom v enem izmed lokalov v domačem kraju, zbil na tla 
sovaščana R.Č. in mu prizadejal hude poškodbe. Med drugim tudi zlom 
čelne kosti in več udarnin po glavi.

Tudi B.L z Raven na Koroškem je utemeljeno osumljen prej omenjega 
kaznivega dejanja. Dolžijo ga, da je 14.1. okoli 3. ure zjutraj v pretepu v 
diskoteki Eureka v Dobji vasi, hudo telesno poškodoval M.V. s Prevalj. 
Zlomil mu jde nos ter mu povzročil pretres možganov in udarnine po 
obrazu. Vrh vsega je grozil tudi drugim gostom v diskoteki.

razumeli - vinjena doma kričala in 
razbijala ter - ježešna!, pa se ja 
menda ne vrača spet matriarhat - 
celo pretepala moža, ki ji je 
kršitev JRM želel preprečiti. Ker 
tudi ob prihodu policije ni kazala 
znamenj, da bo s kršitvijo prene
hala, so jo pač - hočeš nočeš - 
odpeljali na hladno.
"Upam, da so bili policisti pri tem 
nežni in da niso uporabili kakšnih 
grobih policijskih prijemov, sred
stev za vklenjanje ali sploh 
kakršnikoli sredstev," je zaskr
bljen moj prijatelj "bifedžija" 
Miran. "Treba je namreč 
upoštevati, da je omenjena gospa 
pred tem - v nasprotju z mnogimi 
drugimi - v kakšnem lokalu storila 
precej ali celo veliko za hitrejši 
razvoj in napredek koroškega 
gostinstva. In mi gostinci ji 
moramo biti hvaležni za to. Prav 
zato so ji pri mojem Reneju vrata 
vedno na široko odprta. In to je 
povabilo!"

Rekreativec
V moji črni kroniki sem že nekaj
krat pisal o vlomih v prostore 
kakšnega športnega kluba na 
Koroškem. Začuda so vlomilci 
najpogastje iskali in odnesli alko
holne pijače in cigarete. Torej 
stvari, ki jih tam pravzaprav ne bi

smeli najti.

No, moral je priti Hrvat, da je v 
tak klub končno prišel po tisto, 
kar tja tudi sodi. Policisti dravo
grajske postaje so namreč dne 
27.1. okoli 21. ure takorekoč pri 
delu ujeli hrvaškega državljana 
S.D., ki je iz notranjosti prostorov 
Nogometnega kluba Dravograd, 
kamor je vlomil, odnesel nekaj 
športne opreme. Zanimivo je, da 
je S.D. to dejanje storil v času 
dovoljenega izhoda iz mari
borskih zaporov.

Če je šlo za tako imenovani 
"rekreacijski dopust ali izhod'1, je 
pravzprav povsem razumljivo, da 
se je S.D. nekje moral športno 
opremiti.

Obstaja pa tudi različica, da je 
omenjeni "dopustnik" dejansko 
nova pridobitev dravograjskih 
nogometašev v prestopnem roku. 
Le da vodstvo kluba in trener tega 
še ne vedo!

Kakšni časi
"Če so to že zlati časi, kakšni cajti 
potem šele prihajajo!" je verjetno 
oni večer vzkliknil F.U., ko se je v 
Mislinjski Dobravi iz oči v oči 
znašel z odlomljeno steklenico v

rokah napadalnega M.S. iz 
Slovenj Gradca.

No, na srečo se je vse vendarle 
končalo ugodneje za F.U. V doga
janje se je namreč odločno vmešal 
"Rambo" F.T., prav tako iz 
Slovenj Gradca in z nogo brcnil 
napadalca ter mu zlomil nos.

Ali je treba še kaj reči!? Da, seve
da: vse se je dogajalo v lokalu 
Zlati časi v Mislinjski Dobravi.

Ambasadorji
Posebne vrste "ambasadorjev" v 
sosednji Avstriji je bila skupina 
mladoletnih in komaj polnoletnih 
občanov iz Žerjava in Črne na 
Koroškem. Policija jih je prijela in 
utemeljeno osumila, da so lani 
"harali" ali, bolje rečeno, kradli v 
nekaterih trgovinah v Pliberku na 
avstrijskem Koroškem. Najpo
gosteje so se ustavili v Blažej cen
tru in še v kakšni dobro reklami
rani trgovini.

Odnašali naj bi bili vse, kar jim je 
prišlo pod roke - od avtoradijskih 
aparatov in kasetnikov, do 
športne opreme, zimskih oblačil, 
kozmetike in drugega. Vsega 
nakradenega blaga naj bi bilo kar 
v vrednosti dobrih 400.000 tolar
jev! Med njimi je bila tudi neka 
gospodična, ki je najbrž služila za 
kamuflažo.

No, kakorkoli že: takšnih
"ambasadorjev" v Avstriji ali pa kje 
drugje seveda ne potrebujemo. 
Otepajo se jih celo domači trgov
ci!

Pila bi
Hudo žejo sta morala trpeti R.K. 
in D.O. dne 30.1. Pripeljala sta se 
namreč na samopostrežni bencin
ski servis v Slovenj Gradcu in 
hitro natočila bencina za 1400 
tolarjev ter s potešeno žejo takoj 
odpeljala. Brez plačila seveda

No, tega dejanja sta vsaj 
utemeljno osumljena. Kako 
milosten bo kadija, je seveda 
odvisno od njegove žeje!

Za inter
mezzo

Kratko policijsko poročilo: v pros
tor za pridržanje na policijski 
postaji v Radljah ob Dravi je bil

PREPIH
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odstavljen B.B. iz Vuhreda, ki je 
doma vinjen pretepal zaročenko 
in jih grozil z umorom. Kratko 
oznanilo: datum poroke še ni 
določen!

Vlado "Grozni" ali "Grozilni" pa 
bo v bodoče lahko pridal k svoje
mu priimku V.V., na začasnem 
delu v Avstriji, ki je utemeljeno 
osumljen kaznivega dejanja 
ogrožanja varnosti. V zadnjem

času naj bil namreč svoji 
razvezani ženi D.S. po telefonu 
večkrat grozil z umorom.

N'mau čries 
lies

Ko se je M.V. iz Maribora odločil 
lotiti obnove stanovanjske hiše, je 
nekega lepega dne vzel tovornjak

in se z njim odpeljal na Koroško. 
Ustavil se je pri gospodarskem 
poslopju ene izmed koroških 
kmetij in meni nič tebi nič naložil 
8 kubikov rezanega smrekovega 
lesa ter odpeljal. S tem dejanjem 
je bil B.R. oškodovan kar za okoli 
120.000 tolarjev.

Slišali smo, da so kmetovalci v 
okolici Raven na Koroškem zdaj 
poostrili nadzor in budno pazijo,

kaj se dogaja okoli njihovih 
kmetij. Bojijo se namreč še 
kakšnega "izlemika" iz Maribora, 
ki bi jim tokrat lahko odpeljal 
kakšno kravo, krompir, 
zaročenko ali kaj podobnega.

Bojda pa velja lovopust na tašče. 
Vendar je tudi ta infromacija iz 
povsem neuradnega in neprever
jenega viraQ T.I.

Pripetila se je 5.2. ob 12.40 v naselju Muta. Voznik kolesa z motorjem 
R.V. z Mute je v blagem desnem ovinku zapeljal s ceste in trčil v kapeli
co. Z glavo - čelade ni nosil - je udaril ob zid in umrl na kraju nesreče.

Iz arhiva Postaje prometne policije Slovenj Gradec objavljamo tokrat Druga fotografija pa prikazuje nesrečo, ki se je zaradi neprilagojene
najprej fotografijo s kraja prometne nezgode, ki je terjala prvo letošnjo hitrosti pripetila voznici U.K. dne 29.1. zunaj naselja Mislinjska
smrtno žrtev na koroških cestah. Dobrava. V nesreči se na srečo nihče ni telesno poškodoval.□

Nflmfl pod^^ wšo $!m:o

BIOTOP e, ,
fJiefnAt* tk ti

partnersko podjetje

O proizvodnja montažnih podplatov

BIO IZOLACIJSKI MATERIALI IZ PROGRAMA BIOTOP O proizvodnja termoplastičnih granulatov

DEJAVNOST
Razvijamo in izdelujemo vložne materiale za oblazinje
no pohištvo in vzmetnice na osnovi naravnih rastlinskih 
in živalskih vlaken. Prednost naših proizvodov je v tem, 
da so izdelani iz naravnih materialov, kar omogočc 
našim kupcem proizvodnjo visokokvalitetnih BIC 
programov.
Proizvajamo tudi BIO izolacijske materiale, ki zagotav
ljajo zdravo bivalno okolje.

. M
KOSI d.o.o.

62380 Slovenj Gradec 
Stari trg b.š.
Tel.: 0602 42 659 
Fax: 0602 43 795 
Telex: 33 450

O posredovanje v zunanji trgovini

carinska cona Dravograd 
OtiškJ vrh 25a 

62370 Dravograd 

tei : 0602 44 131 

fax: 0602 41 631

PAR ITALUA - PAR MOSKVA - PAR MINSK
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BIOLOŠKA 
SNOV, KI 
UNIČUJE 
RAZNE 

BOLEZEN
SKE KLICE

MESTO V 
ISLANDIJI V 
ZAL FAXA

MORALA,
ETIKA

MESTO V 
BOKI

KOTORSKI

PREDPONA 
V SEST- 

AV1JANKAH, 
ENAK

GLAVNO
MESTO
IRAKA

NAPIS NA 
RAZPELU

JAPONSKO
MESTO
BUZU

SAPORA
SEDEM

DNI
IVAN

MINATI

DRUGA VO 
JAŠKA 

KASTA V 
INDIJI

KAROLY
ACS

RUSKI VOZ 
ZA PREVOZ 

LJUDI

AVTOR 
KRIŽANKE 
F. NOVAK

KNJIŽNA
IZDAJA,
KNJIGA

SAMODEJNA
NAPRAVA

DUŠILEC PRI 
GLASBENIH 
INSTRUMEN 

TIH
GLAVNI
ŠTEVNIK

IZMEČEK
VULKANA

UDAREC PRI 
BOKSU

DOGOVOR- 
JEN ZNAK

VZHOD,
STRAN
NEBA

LJUBKOVAL- 
NO Ž.
BERAGCA 
IZ VORAN. 
JAMNICE*

L PRITOK 
VOLGE

MESTO V 
PALESTINI

VEČJI PROS
TORI ZA 

PRIREDITVE qOROVJE V 
ČRNI GORI

PESEM
HVALNICA

TROPSKA
OVIJALKA

JAPQNSK1
SMUČARSKI
SKAKALEC
TAKANOBU

100 m2

PTICA
UJEDA

KEMIČNI
ELEMENT,

REDKA
KOVINA

ST. DEN. 
ENOTA

EKSPLOZIV
NA SOL

OBUKA
MOŠKEGA

IMENA,
KONSTAN

TIN

KRATICA ZA 
CODEX

TONE
ANDERLIČ

TUJE Ž. IME

ŽELEZNIŠKA
PROGA

REKA NA 
PELEPONE- 

ZU

SL GLED. 
IGRALEC 
MARKO

PRIT. AZOV, 
MORJA

MANJ
VREDEN

POSNETEK

ENAKOV
SIN

ERNI 
Rl '

IME
SKLADA

TELJA
GOLOBA

OBLIKA
MOŠKEGA

IMENA

PLOVKA
NA

VODI

INDIJSKI
BOG

OGNJA

GOROVJE
NA

BALKANU

GRŠKA
NARODNO

OSVOBODIL
NA

ARMADA

Mož in žena na kmečkem turizmu sedita pod košato lipo, pijeta mošt 
in opazujeta okolje. Pred njim v tistem trenutku petelin naskoči 
kokoš ter se zadovoljno strese. Žena nenadoma vpraša kmeta:
“A on to večkrat tako na dam'”
“Seveda!" pravi kmet “tudi po desetkrat.”
“A slišiš?” dregne žena moža pod rebra s komolcem, nakar mož 
vpraša kmeta:
“A zmeraj na isto?”
“Ne”, pravi kmet, “zmeraj na drugo.”
Mož dregne ženo pod rebra in pravi:
“No, a slišiš?!”

K upokojencu Tonetu pride po dolgem času prijatelj iz mladosti. 
Lepo se pogovarjata in obujata spomine iz preteklih let, nakar ga 
Tone naenkrat vpraša:
“Poslušaj, kako pa kaj tvoj bližnji spomin?”
“Kar v redu,” pravi prijatelj.
“No - povej mi, kako se reče tisti rumeni rožici, ki ima tele lističe.”
“A misliš marjetico?"
“Ja, ja, točno, “ pravi Polde, se obme proti kuhinji in vzklikne svoji 
ženi:
“Marjeta, skuhaj dve kavi!”

—
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(sWtfìxstytu
"Gospod, a se vam ne zdi, da se 
tale pevka dere kot sraka ?"
"To je moja žena..."
"Pianist se tudi muči s tipkami..." 
"To je moj brat..."
"Organizatorja tega koncerta bi 
morali trdo prijeti !"
'To sem pa jaz !!!"

♦♦♦♦♦♦♦
Sti dobila Mujo in Fata sina, 
ampak ubožec se je rodil brez 
rok in brez nog...
Nekega dne, ko se mu je zdelo, 
da ga Bog posluSa, zakliče:
“Bog ! Daj mi štiri roke in štiri 
noge!”
Naslednji dan, ko se Mujo vme s 
službe, Fati mimogrede omeni: 
“Fata, ne boš verjela, kakšnega 
pajka sem zjutraj ubil!"...

♦♦♦♦♦♦♦
Pride Jelcin na obisk h Clintonu 
in po pogovorih, da se malo 
pošali, reče Clinton Jelcinu, naj 
pritisne rdeč gumb. Jelcin to 
stori in na glavo se mu vsuje 
kup dreka... Clinton umira od 
smeha, Jelcin pa povabi 
Clintona, naj ga naslednjič 
obišče. In res ga...
Po pogovorih pa mu reče, naj 
pritisne rdeč gumb. Sigurno me 
bo zafrknil, ampak kaj. tudi jaz 
sem njega, in pritisne. In...nič. 
Jelcin se začne smejat kot nor, 
Clinton pa vpraša: “In kaj je tu 
smešno W"
“Kako ni smešno H NEW YORK 
ne obstaja več !!!”...

♦♦♦♦♦♦♦

Pride tip k psihiatru in potoži, 
da mu je Bog rekel, da je 
Napoleon... Iz čakalnice pa se 
zasliši:
LAŽE! LAŽE! JAZ MU NIČ 
NISEM REKEL !!!!

♦♦♦♦♦♦♦

Pride inšpektor na kontrolo na 
policijsko postajo. Postroji poli
caje in jih sprašuje: “No, kdo je 
napisal Kapital?"
Nihče ne odgovori.
Inšpektor je zelo hud in zarohni: 
“Kako je mogoče, da nihče ne 
pozna tako pomembnega člove
ka, kot je avtor Kapitala? Čez 14 
dni spet pridem in postavim isto 
vprašanje. Če kdo tedaj ne lx> 
vedel, takoj leti ra cesto!"
Čez 14 dni res pride inšpektor z 
istim vprašanjem: “Kdo je 
napisal Kapital?.” Iz vrste stopi 
najstarejši policaj in odgovori : 
“Dva sta že priznala, enega pa še 
pretepamo."

PRODAM
PEČ NA TRDA GORIVA - Kupeibusch 
informacije na tel. št.:
0602 31-516
Vsak dan po 20" zvečer!

PRODAM prtljažnik za smuči. Nosilnost: 6 parov smuči. 
Prtljažnik je nov in še zapakiran.
Cena 3900 SIT. Informacije: tel. (0602) 42-211 čez dan.

Duo Albatros proda zvočni skrinji moči 2 x 650 watov (1600 
w glasbene moči). Zvočniki so:
Elektrovoice, Fané RCS 
Tel: 83-414

Na Ravnah na Koroškem ali na Prevaljah najamemo dvosob
no stanovanje ali hišo.
Tel.: 063 852 220

22 999

^Q(§ 3
Mujo je imel vnet slepič in ni 
pustil nolrenemu drugemu, da 
ga operira kot svojemu prijatelju 
Hasi...
“Pa dobro, a je ta Haso sploh 
kirurg ???”
“Samo on ali pa nič od operacije!” 
"V redu no, če si navalil, ga 
bomo pač poklicali...”
Pride Haso in zahteva, da vsi 
zapustijo operacijsko lialo, dok
ler on dela...
Čez 3 ure pride Haso ves krvav 
iz sobe in doktorji navalijo not, 
da vidijo, kaj je naredil...ko tam 
leži Mujo brez rok in brez nog... 
“Haso! Kaj si pa naredil ?!!!!! Bi 
mu moral pa ja samo slepič 
operirati, ne pa da si mu odrezal 
roke in noge !!!”
“Eh, pa moral sem, da si ne 
praska kraste...”

♦♦♦♦♦♦♦
Mož in žena mimo sedita pred 
televizorjem in si ogledujeta 
Gozdarsko hišo, nakar pride 
hčerka popolnoma brez obleke. 
Fotr jo vpraša, ka zdaj to 
pomeni, ona pa reče:" Ja, veš 
fotr, to je pa pižama 21. stoletja" 
in odide spat.
Čez pet minut pride še sin, tudi 
poplnoma slečen. Fotr ga 
vpraša isto kot hčerko, ta pa 
dgovorrTo je pižama 21. stolet
ja, fotr" in odide.
Čez 15 minut pa gre žena v 
kopalnico. Fotr čaka in čaka, a 
žene od nikoder.
Odloči se, da bo šel v kopalnico 
pogledat, kaj se dogaja. V 
kopalnici najde tudi ženo 
popolnoma nago. Vpraša jo, kaj 
naj zdaj to pomeni, ona pa mu 
odgovoričja, veš, to je pa 
pižama 21. stoletja."
Fotr:" Ja, ja vem, sam malo jo 
zlikaj."

♦♦♦♦♦♦♦
Policaji so na večernem tečaju 
matematike. Učitelj jim govori o 
računanju z negativnimi števili, 
nekaj kot 5 - 8 = -3, -3 + 3 "= 0 . 
Po tečaju policaji odhajajo in 
eden pravi kolegu.
- “Ti, jaz nisem čisto nič 
razumel, a je tebi kaj jasno?"
- “Seveda, poglej, ti bom 
razložil. Z avtobusom se pelje 
pet ljudi. Na končni postaji jih 
osem izstopi. No, in potem 
morajo trije vstopiti, da je avto
bus prazen....”

♦♦♦♦♦♦♦
Mlado dekle poroča mami po 
vroči noči...
Poslušaj, moj Fredi je bil 
zanesljivo nedolžen, ga je imel 
še zapakiranega v plastično 
vrečko!..
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Borza dela

OBJAVA
POTREB PO 
DELAVCIH

Republiškega zavoda za zaposlovanje - 
območna enota Velenje

SAMOSTOJNI REFERENT V UVOZNO IZVOZNI SLUŽBI, dipl. 
ekonomist, aktivno znanje nemškega jezika, 2 leti delovnih 
izkušenj, za nedoločen čas, rok prijave 20. februar 
Tekstilm industrija Otiškivih Šentjanž, 0602/85-234, ga. Piker Pavla

SNAŽILKA NK delavec, za dobo 6 mesecev, rok prijave 20. februar 
Ettroj. Prihova 56, Mozirje, 063/831-611

ZIDAR, PK zidar ali zidar, za dobo 6 mesecev, rok 20. prijave februar 
Cimperman Boris - Nizke in visoke gradnje, Na Trgu 7, Mozirje, 
063/832-541

NK DELAVEC NK delavec, za dobo 3 mesece, rok prijave 20. februar 
Cimperman Boris - Nizke in visoke gradnje, Na Trgu 7, Mozirje, 
063/832-541

RAZREZ IN KIJUČAVN. DELA. ključavničar, za dobo 2 mesecev,
rok prijave 20. februar
Stroj d.o.o, Radlje ob Dravi, 0602/71-221

ČISTIIKA NA PODRUŽNIČNI ŠOU, čistilka, za nedoločen čas, rok 
prijave 20. februar, Osnovna šola Brezno, Brezno 78, Podvelka, 
0602/66-033

REFERENT ZA ZAVAROVANIA višji upravni delavec, za dolx> 12 
mesecev, rok prijave 20. februar
Zavod za pokojninsko in invalidsko zavarovanje Ravne na Kor., 
0602/23-920

AVTOMEHANIK, avtomehanik, za dobo 6 mesecev, rok prijave 27. 
februar
SlemenšekMarjan Lampreče 7, Čma, 0602/38-194, 22-429

PRODAJALEC PRIPRAVNIK, prodajalec ali ekonomski tehnik, gim
nazijski maturant, za dobo 6 mesecev, rok prijave 20. februar 
Pušnik d.o.o.. Pot ob Homšnici 11, Slovenj Gradec, 0602/41-731

PEDAGOG, pedagog, za dobo 7 mesecev, rok prijave 20. februar
Druga osnovna šola Slovenj Gradec. 0602/41-390

VODOINSTALATER, vodoinstalater ali PK vodoinstalater, izpit B 
kategorije, poskusno delo 1 mesec, za nedoločen čas 
Palikaš Martin s.p., Instalacije Martin, Tomšičeva 10, Velenje, 
063/855-994

ŠOFER, NK delavec, za dobo 3 mesece, rok prijave 20. februar 
Alines d.o.o., Trgovsko podjetje, Šercerjeva 5, Velenje, 063/851-066

JELOVICA«
Lesna Industrija ŠKOFJA LOKA, tel.:064/61-30, fax:064«34-26lj

o Okna JELOTERM, TERMOTON in JELOBOR 
o notranja, vhodna in garažna vrata 
opolkna, rolete 
o stanovanjske hiše 
o večnamenski objekti

Ravne na Koroškem, Čečovje 5, 
Telefon.: 0602 / 20-176

• SUHA PRENOVA OKEN^
• MONTAŽNE STENE^ ► ►

radie alfa
PRVI KOMERCIALNI RADIO PRI NAS

radio alla d.o.OL radio alfa d.o.o.
REDAKCIJA IN STUDIO PROPAGANDNA AGENCIJA

Cankarjeva 1 Trg mladosti 6 
62 380 Slovenj Gradec, p.p. 92 63320 Velenje

telefon (0602) 4t 630 telefon: (063) 851 788 
telefax (0602) 41 244 telefax: (063) 851 788

VAŠ SOPOTNIK V POSLOVNEM SVETU

1C7,§ MHZ
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GRADBENIŠTVO d.o.o. 

Ravne na Koroškem
Dobja vas 125, Tel.: 0602 23 531, fax: 22 670

Most na avtocesti Hoče - Arja vas

KO
97,2 FM
SLOVENJ GRADEC

Izvajalec: GRADIS Ravne 
Po konkurenčnih cenah izvajamo visoke, nizke gradnje, 
mostove, vršimo projektiranje, gradbeni inženiring, pro

dajamo vse vrste betonskih mešanic in vršimoo razne 
mizarske usluge.

SE PRIPOROČAMO !

vsakdan

ves dan
j

Meškova 21 / 62380 Slovenj Gradec 

tel.: (0602) 41-245, 41-818 / fax: (0602) 42-600

nninižjc možne cehe oiunziniijiEcn pomnvn m ugod- 
1L ni KREDirm rnoftnini pogoji

O 20% popu/l ob gotovin/kem pločilu 
O trime/ečno obročno odplačilo brez popu/ka 
O pekme/ečno obročno odplačilo z 12% fik/no obre/kno mero

flOVEni GRADEC
SLOVENJ'GRADEC
Stari trg 304
0602 44 185, 41 144

NOVO MESTO 
Regerške košenice 65a 
068 21 674

noyn opRcmn - norem gradeč
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- FREE SHOPA NA HOLMCU IN VIČU
- Delovni čnv vsak <Jan od 8 do 21. Tel. Holmec; 31-888

Vič; 83-935
- Pokgiigaret, originalnih <kotskih in irskih whisky-jev. ameriSkih burbonov ter zlatnine in
tir Vas rubimo s
POSEBNO PONUDBO: - športna oprema

- SWATCH ure
* * - brisače, kravate

■ ? - parfumi
- sladkarije in igrače ra otroke 

NA TURISTIČNA DEJAVNOST
lica denaija 

ja
ie vseh vrst avtomobilskih Zavarovanj ( tudi zelene karte ) 
a av strijskega. nemSkega in slovenskega prometnega davka 
turističnih aranZmaiev - potovanja doma in v tujino 

[INSTVO
icija na Holmcu je prejela |>osebno priznanje /a urejenost in dobro postrežbo, 

tja; ki postreže tudfz žabjimi kraki in domačim vinom, je vsak prvi vikend v 
, IB rštrena z dalmatinsko kuhinjo.

___ __________ _ _________________________________ VARI ŽENI

vT MEDNARODNO PODJETJE 
GiftS ^ C—I ZLATARNA CELJE

galerljskL ruiktt 
U LimPtniSkci dpla 

IÒ.1; h:RIJA unikatni nakit
/PP.I7M

Glavni trg 29, Slovenj Gradec 
Tel.: 42 - 861, 45 - 276

MENJALNICA / NAKIT / KRISTAL / OGLEDALA / DARILA

PODJETJE ZA EKONOMSKE, 
FINANČNE IN KNJIGOVODSKE 

STORITVE

ZLATO, SREBRO, MENJALNICA

3a6®XAE®00MIMBS&
■MMB»

&!IvG£Qa7žii) iiiWilSiSiAs
aoBDtaaca

ZA PENTISTE BREZ PROMETNEGA DAVKA,

GALERIJSKA DEJAVNOST 
Prodajna razstava preko 30-tih 
umetniških del avtorjev: 

-AKVARELI; Žerko Stane 
-OLJA; Nikolov Petrov 
-NAIVA; Rupčlč Danijel 

Ugodne cene, gotovinski popust 
in obročna plačila!

VELIKA PONUDBA unikatnega in 
ostalega nakita ZLATARNE CELJE
-ZAMENJAVA STAREGA ZLATA ZA IZBRANI 

NOVI NAKIT
-KRISTALNI IN OSTALI IZDELKI IZ STEKLA IN 

KERAMIKE
-STENSKE IN ROČNE URE "LORENZ"

PO VAŠI ŽELJI PRIPRAVLJAMO DARILNE 
ARANŽMANE. PRIMERNE ZA VSAKO PRILOŽNOST.
Ugodne cene, gotovinski popust 

in obročna plačila!

vliTRINbK
SREBRNA

GOTOVINSKI POPUSTI IN OBROČNA PLAČILA!


